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El dia de l’Orgull és una jornada reivindicativa, festiva i carregada de simbolisme, amb un rerefons 
que, un any més, vol visibilitzar el col·lectiu de persones lesbianes, gais, bisexuals, transsexuals, 

intersexuals i queer. Perquè ser lliure vol dir estimar com cadascú vulgui, des de la inclusió, la 
normalització i el respecte més profunds. P2 i 12

« « L’orgull més gran L’orgull més gran »»

              P4 i 5

Tret de sortida 
a la Mostra de Jazz 

i al mónFILMAT

Tret de sortida de 
la Mostra de Jazz a Tortosa, i demà 
el Festival de Cinema d'Amposta.

        P9     P17

Els actes van començar 
ahir dijous i s’allargaran 

fins el diumenge 9. 

El faldut passa a ser 
l’opció prioritària 

per al Barça.

Roquetes 
viu la seua 

Festa Major
Oriol Romeu 
és l’escollit
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El dia 28 de juny es 
celebra el Dia de l’Orgull 

LGTBIQ+ o Dia de l’Orgull 
Gay. Es tracta d’una data 
que la es donen cita la 
reivindicació social, els 
actes festius i lectura de 
manifestos.

El punt d’arrencada del que 
avui s’ha convertit en una ce-
lebració, no és gens galdós. Fa 
referència als disturbis d’Sto-
newall, originats en una sèrie 
de manifestacions espontà-
nies en protesta contra una 
batuda policial que es va pro-
duir la matinada del 28 de juny 
de 1969 al pub novaiorquès 
conegut com Stonewall Inn, al 
barri de Greenwich Village, en 
el que la comunitat LGBT llui-
tava contra el sistema que els 
perseguia. D’aquí va néixer el 
moviment modern pro-drets 
LGBT als Estats Units i per ex-
tensió, a tot el món civilitzat.

Efectivament, el sistema per-
seguia els membres del col-
lectiu format per lesbianes, 
gais, bisexuals i transsexuals, 
negant-los uns drets que te-
nien adquirits pel simple fet 
de ser ciutadans i de fet, per-
sones, independentment de 
la seva orientació sexual. I 
compte! Perquè aquesta per-
secució no era exclusiva dels 
Estats Units al darrer terç del 
segle XX, sinó que a Espanya, 
el règim franquista va po-
sar setge, persecució, càstig 
i mort, a les persones de les 
que es sospitava una sexua-
litat diferent de la “normati-
va, canònica i matrimonial”, 
orientada a la procreació. Els 
anomenaven “violetes” i els 

franquistes els van començar 
a perseguir, fins al punt que 
van incloure aquestes perso-
nes a la Ley de Vagos y Male-
antes del 15 de juliol de 1954. 
Els càstigs consistien en la 
vigilància intensiva, el dester-
rament, i fins i tot l’ingrés en 
camps de concentració, llocs 
en els quals els presoners 
havien de treballar en condi-
cions inhumanes, amb pallis-
ses, càstigs corporals de tota 
mena, i fam. Es calcula que 
durant el franquisme es van 
detenir unes 5000 persones 
acusades de tenir “compor-
tament homosexual”, sigui el 
que sigui el que això vol dir.

No va ser fins després de la 
mort del dictador, i ja en ple-
na transició, que es va crear 
el Front d’Alliberament Gai de 
Catalunya, associació que no 

EDITORIAL

va aconseguir la seva legalit-
zació fins a la dècada dels 80 
del segle passat. Tot i així, i 
treballant en “semi clandesti-
nitat”, va esdevenir el germen 
a partir del qual es van crear 
altres associacions similars. 
Moltes van ser les persones 
que, dignificant la seva ten-
dència sexual, van declarar-se 
públicament homosexuals, 
bisexuals o transsexuals, per-
què tot respon a una elecció 
personal al davant de la qual, 
només es pot prendre una ac-
titud: la del respecte.

En els darrers anys hi ha hagut 
dues accions polítiques signi-
ficatves a favor de la normalit-
zació sexual de les persones. 
La primera va ser l'any 2005, 
quan el govern del PSOE que 
presidia Rodríguez Zapatero 
va aprovar la llei que equipa-

rava les parelles de persones 
del mateix sexe a les hete-
rosexuals, legalitzant el seu 
matrimoni, en cas de voler-lo 
contraure. La segona és del 
2014, quan el Parlament de 
Catalunya va aprovar una llei 
innovadora per tal d'erradicar 
l'homofòbia.

Tanmateix, aquestes fites his-
tòriques a favor de la igualtat 
de drets segueixen sent insu-
ficients, i tota tasca a favor de 
les persones lesbianes, gais, 
transsexuals, bisexuals, inter-
sexuals o queer, és benvin-
guda. A aquestes alçades, una 
jornada com la que es cele-
bra, serveix per donar visibili-
tat a les persones LGTBIQ+ a 
favor del canvi necessari en el 
paradigma cultural. L’objectiu 
és la inclusió, la normalització 
i el respecte.

Celebrant l’Orgull
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Adjudicat el projecte i l’obra de l’ampliació de 
l’Hospital Verge de la Cinta de Tortosa

S’ha adjudicat el contrac-
te de serveis per a la redacció 
del projecte bàsic, el projecte 
executiu i la posterior execu-
ció de les obres d’ampliació 
de l’Hospital Verge de la Cinta 
de Tortosa (HVCT). La durada 
del contracte per a la redacció 
del projecte i l’obra és de divuit 
mesos, i el pressupost total de 
la licitació és de 31.248.773,26 
euros (IVA no inclòs). El con-
tracte contempla una obra de 
nova construcció de 10.618,38 
m2, amb un edifici per a ús de 
bloc quirúrgic, esterilització, 
hospital de dia, consulta ex-
terna, farmàcia, serveis gene-
rals de suport i aparcament. 
El nou edifici es connectarà 
mitjançant una passarel·la amb 
l’edifici actual. També es con-
templa la connexió mitjançant 
un ascensor entre l’Hospital i el 
centre de la ciutat. La previsió 
és que les obres del nou edifi-

ci s’iniciïn una vegada finalit-
zin els treballs de l’aparcament 
provisional, que van començar 
el passat dilluns 19 de juny i que 
tenen una durada prevista de 
divuit setmanes.
D’altra banda, el Govern no vol 
esperar a tenir un nou hospital 
de referència a l’Ebre per te-
nir un centre universitari amb 

HVCT
Terrenys i 

nou hospital
El Govern ha recordat que en-
cara estan pendents de rebre la 
cessió dels terrenys per al nou 
hospital territorial, però que ja 
es treballa amb el pla funcio-
nal, enllestint el pla de dimen-
sionament que n’és una prime-
ra fase. “La cirereta és el nou 
hospital, però les obres d’am-
pliació donen resposta a unes 
necessitats, en llistes d’espera, 
d’operacions quirúrgiques, que 
la gent de les Terres de l’Ebre 
no ens podien permetre”.
Albert Salvadó ha volgut inci-
dir en la necessitat d’aquesta 
ampliació, “que és compatible 
amb el nou Hospital”. “El Go-
vern apostem pels dos projec-
tes, estem treballant per garan-
tir el nou hospital de les Terres 
de l’Ebre el més ràpid possible, 
però hem de ser conscients 
que és un projecte amb un ter-
mini determinat i amb l’amplia-
ció de les actuals instal·lacions 
donem resposta a les necessi-
tats de present”.

El pressupost total 
de la licitació 
puja més de 

31 MEUR

estudis de Medicina. Per avan-
çar en aquest camí, i amb el 
convenciment que el territori i 
l’Hospital de Tortosa “complei-
xen els criteris necessaris per a 
poder rebre aquesta acreditació 
d’hospital universitari”, s’han 
posat a treballar amb la URV, 
universitat amb qui ja està as-
sociat el centre hospitalari amb 
els estudis d’Infermeria i Fisio-
teràpia. El delegat del Govern, 
Albert Salvadó, ha defensat que 
la voluntat de Salut i del Govern 
és “no esperar a tenir un nou 
hospital en funcionament” per 
acreditar un hospital universita-
ri al territori per impartir els es-
tudis universitaris de Medicina 
a l’Ebre. L’ampliació de l’HTVC 
que ha començat amb el nou 
aparcament del fossar del Sitjar, 
“ha d’afegir un plus estructural, 
tecnològic i de modernització 
que han d’ajudar a consolidar” 
aquesta aposta. (ACN)
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CULTURA

Junts per Tortosa ha anunci-
at  que vol respectar els 100 
dies de gràcia del nou govern, 
i que no preveu presentar 
mocions fins a l’octubre. La 
portaveu, Meritxell Roigé, ha 
volgut oferir aquests cent dies 
de cortesia, tot i assegurar que 
en el darrer mandat, l’oposició 
encapçalada per l’actual batlle, 
Jordi Jordan, no els va respec-
tar. No obstant, des de Junts 
s’ha reiterat que, tot i haver 
passat 15 dies de l’anunci del 
repartiment de l’alcaldia, en-
cara no s’ha fet públic cap do-
cument, ni l’acord de govern. 
“S’omplen la boca parlant de 
transparència, però la realitat 
és aquesta opacitat”. Segons 
ebredigital.cat, Roigé també 
ha aprofitat per fer referència 
a la moció presentada per la 
CUP al proper ple, que recla-
ma a l’Ajuntament personar-se 
pel cas Efial, L’exalcaldessa ha 
titllat la moció “d’oportunista” 
davant la manca de contin-
gut del ple. Des de Junts s’ha 
catalogat aquesta estratègia 
de "joc brut” com una conti-
nuació de la viscuda durant la 
campanya. “Queda clar que el 
govern dels perdedors, utilit-
zant novament els escolanets 
de la CUP, volen desgastar la 
meua persona amb la provo-
cació constant des del primer 
dia”, ha lamentat Roigé. Pel 
que fa a les declaracions de 
l’alcalde durant la presentació 
del nou cap de premsa, Roigé 
ha demanat una rectificació 
pública de Jordan. “Insinuar 
que els periodistes que treba-
llen a les Terres de l’Ebre estan 
contaminats és una falta de 
respecte”. Segons el setmanari 
L’Ebre,  l’alcalde, Jordi Jordan, 
va matisar les seues declara-
cions al moment de presentar 
al nou responsable de premsa 
de l’Ajuntament, disculpant-se 
públicament per, potser, ha-
ver utilitzat una paraula que 
no es va ben interpretar: “El 
que volia dir és que es tracta 
d’un professional independent 
del territori, i que amb el seu 
nomenament volia obrir una 
nova etapa de relació amb els 
mitjans de comunicació, amb 
tots per igual. I més després 
que l’anterior departament de 
premsa sigui el premiat amb 
el Micro Tancat del Col·legi de 
Periodistes”.

Junts per 
Tortosa atorga 
els cent dies 
de gràcia al 
nou govern

El festival Proto-fest 
estrenarà un poema simfònic 

inèdit de Felip Pedrell

Aquest estiu, el festival Pro-
to-fest tornarà a sonar a Torto-
sa amb una proposta que bus-
ca connectar el talent musical 
local i els artistes de renom na-
cional i internacional. La tercera 
edició del certamen se celebra-
rà del 18 al 30 de juliol amb un 
programa divers que abraçarà 
música antiga, música clàssica 
i contemporània, amb concerts 
vocals, de cambra i simfònics, 
a més de conferències i cursos 

de formació.
La recuperació de l’univers Pe-
drell. Com en anys anteriors, 
Proto-fest posarà el focus en 
algunes partitures inèdites, amb 
la voluntat de contribuir a la re-
cuperació del patrimoni histò-
rico-musical del sud de Catalu-
nya. Per això, un dels moments 
culminants del certamen serà 
l’estrena del poema simfònic 
"Ramon Llull, visions de Randa" 
del compositor Felip Pedrell.

Els guardonats han 
estat Èric Serres i 

Àlvaro Pérez, 
de l’Institut 

Dertosa

Lliurats els 4ts Premis de 
Recerca Paco Sorolla

El Saló de Plens de l’Ajuntament 
de Tortosa ha acollit, aquest 
dimarts al vespre, el lliurament 
de la quarta edició dels Premis 
de Treballs de Recerca Paco 
Sorolla, reconeixement que 
s’atorga anualment als millors 
projectes de recerca de l’alum-
nat de segon de batxillerat de 
les Terres de l’Ebre. Els premis, 
impulsats per l’Institut Derto-
sa i el Mercat Municipal, volen 
destacar la tasca de l’alumnat, 

al mateix temps que recorden 
la figura de Sorolla, filòleg i 
exprofessor d’aquest institut 
de la ciutat.

Arriba la 30a edició de la 
Mostra de Jazz 

L’Ajuntament de Tortosa ha 
presentat en roda de prem-
sa la programació de la 30a 
Mostra de Jazz, que se ce-
lebra a la ciutat des d’avui 30 
de juny fins al 15 de juliol. En 
l’acte han participat l’alcalde, 
Jordi Jordan, la regidora de 
Cultura, Mar Lleixà, i el di-
rector de la mostra, Xavi Ber-
tomeu. Segons ha informat 
l’Ajuntament,  tractant-se 

Un dels dos ferits
fou ingressat a 

l’Hospital Joan XXIII
de Tarragona

d’una edició tan especial, 
s’han programat gairebé una 
quarantena de recitals que 
serviran per homenatjar al-
guns dels intèrprets que han 
participat en edicions ante-
riors d’una cita musical que 
ja s’ha convertit en una de les 
més importants en el panora-
ma del jazz a Catalunya. Més 
info: plana 3 i a l'entrevista a 
Xavi Bertomeu a la plana 24.

Detingut el presumpte 
agressor de dos homes a 

Tortosa

Els Mossos d’Esquadra han 
detingut aquest dilluns el pre-
sumpte autor de l’agressió a 
dues persones la matinada de 
diumenge al carrer Sant Blai 
de Tortosa. La Policia Local 
l’havia identificat i s’havien ini-
ciat les diligències correspo-
nents amb una operació con-
junta amb els Mossos. Els fets 
es van produir quan una noia 
va alertar la seva parella que 
dues persones l’estaven mo-
lestant quan anava pel carrer. 
Aquest va anar a trobar-les i 
va apallissar els dos homes. Al 
primer el va deixar inconscient 

després de donar-li diverses 
puntades de peu a la cara i al 
cap. La víctima té la mandíbula 
trencada i greus traumatismes. 
Segons ha informat l’Ajunta-
ment de Tortosa, fou traslladat 
a l’Hospital Joan XXIII de Tar-
ragona.
(ACN)
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Lo Pati-Centre d’Art de les 
Terres de l’Ebre donarà el 
tret de sortida a la vuitena 
edició de mónFILMAT -Fes-
tival Internacional de Cinema 
i Paisatge- demà dissabte 1 
de juliol, en una edició que 
inclourà catorze llargmetrat-
ges i vint curts. El certamen 
posarà èmfasi en òperes pri-
mes i nous valors del cinema. 
La major part de les projec-

El festival de cinema mónFILMAT arriba a la vuitena 
edició projectant catorze llargmetratges i vint curts

Un cartipàs distribuït en quatre grans eixos de 
transformació de la societat

Quatre grans eixos de trans-
formació (democràtica, verda, 
comunitària i socioeconòmica) 
que aglutinen les regidories en 
les quals es distribueix el car-
tipàs de l’equip de govern per 
aquest mandat 2023-2027. Un  
cartipàs que, entre d’altres co-
ses, contempla quatre càrrecs 
eventual (els dos ja existents 
els dos últims anys i dos més) 
i el representant del Poble Nou 
del Delta i nuclis aïllats. Així ho 
ha presentat aquest dilluns al 
matí l’alcalde d’Amposta, Adam 
Tomàs, acompanyat de tots 
els membres de l’equip de go-
vern municipal. “Seguim més o 
menys la distribució del darrer 
mandat, reagrupant ara algunes 
regidories que havíem creat pel 
fet de tenir 16 regidors”, ha ex-
plicat l’alcalde. El cartipàs actual 

manté les retribucions, tant de 
les assistències com de les dedi-
cacions exclusives i parcials, de 
l’anterior mandat, actualitzant 
una part de l’increment de l’IPC 
dels darrers anys. Dels onze re-
gidors del govern, tres seran en 
dedicació exclusiva, tres seran 

POLÍTICA

Esportcat organitza una jor-
nada de portes obertes al 
Centre de Tecnificació Espor-
tiva de les Terres de l’Ebre. La 
sessió es va adreçar a clubs 
per donar a conèixer les ins-
tal·lacions que hi ha a Ampos-
ta, i per saber els programes 
federatius per part dels repre-
sentants de les federacions 
esportives.

Centre de 
Tecnificació

La Plataforma 
de la Carretera 
de la Vergonya 

reclama el 
projecte de 

reforma
La Plataforma de la Carre-
tera de la Vergonya reclama 
a la Diputació la tramitació 
el projecte de reforma de la 
via, la carretera T-2021 que 
enllaça Poble Nou del Delta i 
la Ràpita. Ho recorden a l’ens 
provincial mentre “es con-
tinuen produint accidents i 
sortides de via”, com el que 
denunciaven aquest dilluns, 
quan un turisme ha caigut a 
un arrossar. “Que no tardin 
més, perquè fa prou anys 
que esperem i ja tarden mas-
sa”, ha lamentat Josep Juan 
Segarra, portaveu de la pla-
taforma. L’entitat assenyala 
que l’obra “no s’ha prioritzat 
fins ara” i que cal executar la 
reforma “d’una vegada”, fet 
pel qual exigeixen que s’in-
clogui en els pressupostos 
de la Diputació.

SOCIETAT

Hi haurà
tres dedicacions 

exclusives, 
tres de parcials i 

cinc per assistències

El certamen de 
cinema i paisatge 

posarà 
èmfasi en les 

òperes primes

cions s’han programat a la 
plaça Mari Chordà i al Casino 
d’Amposta, però també n’hi 
ha de previstes al bar Lo Llar 
i al Museu Natural Oliveres 
Mil·lenàries de l’Arion d’Ull-
decona. 
A més, s’han programat acti-
vitats paral·leles com sopars, 
tastos de vins, esmorzars i 
debats, amb la presència de 
tretze directors, directores 

i professionals dels equips 
tècnics i artístics de les pel·lí-
cules. 
El director, guionista i pro-
ductor Marc Esquirol, una de 
les joves promeses del cine-
ma català, inaugurarà el cer-
tamen, demà dissabte, amb 
el curtmetratge ‘Si no ens 
haguéssim separat’ i amb el 
seu primer llargmetratge ‘Dos 
dies i l’eternitat’.

en dedicació parcial i cinc ani-
ran per assistències. 
“Per ser municipi de més de 
20.000 habitants podem tenir 

10 dedicacions exclusives entre 
els càrrecs electes, i set càrrecs 
de confiança, però nosaltres ho 
hem limitat a aquestes xifres”, 
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L’AMETLLA

Els Regants 
de l’Esquerra 
demanen més 
aigua al juliol

La Comunitat de Regants 
de l’Esquerra de l’Ebre de-
mana a la Confederació Hi-
drogràfica de l’Ebre (CHE) 
que incrementi les dotaci-
ons d’aigua durant el mes 
de juliol, “el període més 
crític” per al creixement de 
la planta de l’arròs. Els Re-
gants de l’Esquerra estan 
repartint de forma lineal la 
concessió d’aigua, que en-
guany és la meitat per les 
restriccions de la sequera. 
Durant la sembra “s’han 
complert els objectius”, 
però comencem a tenir 
problemes amb la salinitat. 
“El bombeig és més limitat 
del que calculàvem”. D’al-
tra banda, els Regants de la 
Dreta preveuen “resultats 
acceptables” en la collita 
d’arròs amb el reg intermi-
tent. La CHE autoritza que 
puguin allargar el sistema 
de reg alternat fins a finals 
d’agost. (ACN)

CULTURA
El DeltaChamber Music Festival escampa la 

música clàssica a les 4 comarques ebrenques

DELTEBRE

La vuitena edició del 
DeltaChamber Music Festival 
continua expandint la música 
de cambra arreu del territori, 
i per primera vegada arribarà 
a les quatre comarques de les 
Terres de l’Ebre. 
Entre el 20 de juliol i el 6 
d’agost es faran concerts a 

El programa inclou 
dues veus operístiques 

entre l’elenc per 
primera vegada, i 

oferirà una trentena 
de concerts

Amposta, Ulldecona, Del-
tebre, Flix, Roquetes i Horta 
de Sant Joan. El programa 
preveu 33 concerts, alguns 
acompanyats de visites guia-
des als espais singulars on es 
faran tastos. Una altra novetat 
enguany és que l’elenc comp-
tarà amb dues de les millors 

veus del panorama operístic 
europeu, i serà la primera ve-
gada que hi haurà veu canta-
da al festival. Torna el concurs 
de talent jove, els concerts 
individuals i es faran dos con-
certs infantils amb l’ensemble 
de clarinetistes ebrencs creat 
per a l’ocasió. (ACN)

Arriba la Festa Major d’estiu 
de l’Ametlla de Mar. Les fes-
tes dedicades a Sant Pere, 
patró dels pescadors, van 
començar dimecres carrega-
des d’activitats ben diverses, 
i s’allargaran fins diumenge. 
Durant cinc dies, el muni-
cipi s’omplirà d’actuacions 
musicals, proves esportives 
marítimes i sardinades po-
pulars. La majoria d’activitats 
es concentraran als voltants 

Comencen les Festes 
de Sant Pere

de la nova Confraria, com 
per exemple les revetlles 
musicals, que comptaran 
amb bandes de música, or-
questres, grups i DJs locals. 
Ahir dijous 29 de juny, dia de 
Sant Pere i en honor al patró, 
el programa va contemplar 
actes durant tot el dia, i va 
comptar amb la presència 
del director general de Polí-
tica Marítima i Pesca Sosteni-
ble, Sergi Tudela. (LCR)

Detenen el camioner implicat
en un accident mortal per positiu 

en el test de drogues
Els Mossos d’Esquadra han de-
tingut el camioner que la ma-
tinada de dimarts es va veure 
implicat en un accident mortal 
a l’Ametlla de Mar. Segons in-
forma el Servei Català de Trànsit 
(SCT), se’l va detenir com a pre-
sumpte autor d’un delicte d’ho-
micidi per imprudència greu, i 
per conduir sota els efectes de 
les drogues. Poc abans de la una 
de la matinada, el camió va en-
calçar un turisme al quilòmetre 
296,2 de l’AP-7, en sentit sud, i 
el conductor del cotxe va morir, 
un home de 71 anys del qual no 
van transcendir més dades. 
Arran de la incidència, es van ac-
tivar dues patrulles de la policia, 
dues dotacions dels Bombers 
i tres ambulàncies del Sistema 
d’Emergències Mèdiques (SEM).

El vehicle de gran 
tonatge va encalçar un turisme a l’AP-7 i 

va morir un home de 71 anys
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IDECE

Es presenta el nou cartipàs municipal
amb novetats importants

Després de la constitució del 
nou Ajuntament, aquest pas-
sat dissabte al saló de plens de 
la Casa de la Vila, l’Ajuntament 
va començar el nou mandat 
“amb la mateixa força de sem-
pre, amb fets i no paraules” 
que l’han fet renovar la majo-
ria absoluta a l’Aldea.
Xavier Royo, alcalde de l’Al-
dea: “Amb el nou cartipàs, 
pretenem continuar treba-
llant amb aquelles regidories 
que van tenir un bon resultat 
l’anterior legislatura i sobretot, 
reforçar moltes altres, com 
ara polítiques ambientals, com 
les relacionades amb l’àmbit 
de les persones, per continuar 
millorant i ampliant els serveis 
de tota mena a les aldeanes 
i aldeans. Continuarem amb 
l’objectiu de seguir transfor-
mant urbanísticament l’Aldea, 
impulsant econòmicament 
el municipi i augmentant el 
benestar de la ciutadania”. 
L’Ajuntament continuarà 
apostant fermament per la 
transformació urbanística, 
com la connexió de la Raval 
de Sant Ramon amb el nu-
cli urbà, amb la construcció 
del carril bici i un camí per a 
vianants, fins ara inexistent. 
L’inici del Passeig de Gas que 
unirà el pati de l’Escola 21 

L’ALDEA

serveis primaris del CAP.
Es creen noves regidories 
com la de Polítiques Ambien-
tals, per impulsar el desenvo-
lupament sostenible i la reco-
llida selectiva de residus.  
La regidoria d’Equipaments 
també naix aquesta nova legis-
latura per gestionar els equi-
paments municipals.
Foment Cultural, seria la regi-
doria per promocionar i difon-
dre la cultura i interactuar amb 
les entitats culturals del poble.

d’Abril amb l’avinguda Cata-
lunya, obres subvencionades 
que tan sols són l’inici d’una 
nova legislatura carregada de 
projectes que faran una Aldea 
millor. Així com la promoció 
econòmica del municipi, amb 
la implantació de la CEL (Co-
munitat Energètica Local), que 
representarà importants des-
comptes al rebut de l'energia 
elèctrica, per comerços i em-
preses aldeanes, i la recupera-
ció de la Festa de la Carxofa i 

l’assistència a esdeveniments i 
fires per promocionar l’Aldea.
El nou cartipàs municipal 
també reforça les regidories 
relacionades amb l’atenció a 
les persones, especialment en 
l’àmbit de la Cultura, Ciutada-
nia, Comerç, Salut, Benestar i 
Joventut, amb la creació d’un 
nou Pla d’Igualtat municipal, 
la construcció de l’Audito-
ri, dotacions d’habitatges de 
lloguer per a la gent jove o el  
reforçament i ampliació dels 

S’amplia la regidoria d’Acció 
Cultural i Educativa, també la 
d’Igualat amb la creació de la 
Regidoria d’Igualtat i Gène-
re, per treballar per la igualtat 
entre dones i homes i lluitar 
constantment per l’erradicació 
de les violències masclistes.
Així mateix, “totalment neces-
sària és la creació de la Regi-
doria d’Obres, per copsar la 
coordinació d’obres munici-
pals i el manteniment de ca-
mins i carrers del poble”.

Regidories i regidors:

Xavier Royo, alcalde-President
Regidories: Imatge i Promoció 
de Poble, Polítiques Ambien-
tals i Hisenda. Irene Negre 1a 
Tinent Alcalde. Regidories: 
Afers Interns i Institucionals, 
Ciutadania, Equipaments i Fo-
ment Cultural; Josep Franch 
2n Tinent Alcalde Regidories: 
Acció Esportiva, Joventut i Fes-
tes; Annabel Blanch 3a Tinent 
Alcalde. Regidories: Acció Co-
mercial, Acció Cultural i Edu-
cativa i Igualtat i Gènere;
Pepe Caballé. Regidories: Ac-
ció Urbana i Rural, Obres, Es-
pais Verds, Tradicions i Segu-
retat. Berta Royo, Regidories: 
Foment a les Persones, Salut i 
Turisme.

El Consell Comarcal del Baix 
Ebre i la societat Baix Ebre 
Innova han començat aques-
ta setmana, el programa 360 
d’assessorament integral a 
empreses de la comarca, 
un programa subvencionat 
pel Servei d’Ocupació de 
Catalunya (SOC) en el marc 
dels programes de suport 

Programa 
d’assessorament 360

L’Ajuntament de l’Ampolla ha 
informat que “aquesta set-
mana hem patit un acte de 
vandalisme al Centre d’Inter-
pretació José Celma. Un dels 
planells ha estat trencat, ar-
rancant el vinil on hi havia l’ex-
plicació sobre el búnquer que 
allí hi ha. També anem obser-
vant des de fa dies, botellots 
a diferents punts del poble, 
provocant malestar entre els 
veïns i molta deixalla i brutícia 
al lloc on es produeix. Des de 
l’ajuntament fem una crida al 
civisme: als que som d’aquí, i 
als que veniu de fora, respec-
tem el poble, el seu entorn i la 
gent que hi viu”.

Actes de 
vandalisme

al desenvolupament local. 
Concretament, participen en 
aquesta edició del programa 
360 una desena d’empreses 
que, fins a final d’any, rebran 
una assistència professional 
i individualitzada destinada 
a impulsar, consolidar i fer 
més competitives les empre-
ses del Baix Ebre.

Arriba la 12a edició dels premis 
IDECE, que van dirigits als es-
tudiants que han acabat batxi-
llerat i cicles formatius de grau 
superior en centres educatius 
de les Terres de l’Ebre, o de la 
resta d’instituts de Catalunya, 
o a l’Institut Obert de Cata-
lunya, sempre que estiguin 
empadronats en algun muni-
cipi de les quatre comarques 
de l’Ebre, i poden fer-ho de 
manera individual o en grup 
de com a màxim 4 persones. 
Els premis tenen una dotació 
econòmica de 1.500 € pel 1r 
premi, 1.000 € pel 2n premi, 
700 € pel 3r i 500 € pel 4t.

Convocatòria de la dotzena 
edició dels premis 

El termini per presentar les sol-
licituds finalitza el 31 de juliol. 
El tràmit s’ha de fer preferible-
ment per internet, tot i que en 
cas que la sol·licitud es faci de 
manera presencial, es pot pre-
sentar a l’Edifici de la Genera-
litat de Catalunya a les Terres 
de l’Ebre. 

CONSELL COMARCAL L’AMPOLLA
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El director del festival Eufònic, Vicent 
Fibla, manifesta que el trencament de 
l’acord amb l’Ajuntament de la Ràpita 
“és un daltabaix important”, ja que la 
programació prevista per finals d’agost 
d’aquest any quedarà reduïda a la mei-
tat. “Però sobreviurem”, assegura a 
l’ACN l’endemà d’anunciar que el cer-
tamen s’ha vist obligat al marxar del 
municipi. La decisió s’ha pres després 
de constatar que el nou equip de go-
vern socialista no garanteix un suport 
econòmic de 12.000 euros al festival, 
ni tampoc qüestions logístiques com 
la cessió dels espais o l’ajuda de la bri-
gada. L’alcade ja ha aclarit que no és 
d’esta forma. Fibla parla de “pèrdua 
de confiança” i insisteix que “la qües-
tió econòmica és lo de menys”, ja que 
l’aportació municipal només represen-
ta el 7% del pressupost total. Fibla ha 

avançat que altres municipis s’han in-
teressat per acollir els actes suspesos, 
però des del festival ho descarten per-
què estan a dos mesos del certamen 
que se celebrarà del 24 al 27 d’agost 
en altres localitats on es mantindrà la 
programació: Amposta, Tortosa, Mi-
ravet, Roquetes i Ulldecona. Sobre 
explorar altres localitzacions, Fibla 
apunta que "ho miraran a llarg termini 
pel 2024”. Pel que fa a altres conse-
qüències, l’equip es reduirà a la meitat, 
s’han cancel·lat totes les contractacions 
al poble o les reserves a hotels i apar-
taments on s’havien d’allotjar els artis-
tes i l’organització. “Entenc que des de 
fora costa d’entendre que  un projecte 
que acaba de rebre, no fa ni un mes, 
el Premi Nacional de Cultura, estigui 
passant esta situació”, diu Fibla. Més 
informació a la plana següent.

El director de l’Eufònic després de 
trencar-se l’acord amb la Ràpita: 
“És un daltabaix important, però 

sobreviurem”

L’alcalde, Javier Reverté, respon “a l’atac” dels 
organitzadors del festival Eufònic

L’alcalde de la Ràpita, Javier 
Reverté, ha respost a l’atac 
dels organitzadors del festival 
Eufònic, que asseguren que 
es veuen obligats a reestruc-
turar el certamen i abandonar 
el municipi per la retirada del 
suport del nou govern muni-
cipal. Reverté ha apuntat que 
van comunicar que retiraven 
els 12.000 euros de subven-
ció directa però, segons ha 
precisat, mantenint el suport 
de la brigada municipal i els 
locals cedits per a les actua-
cions, amb un cost que xifra 
en 38.000 euros. 
El nou govern rapitenc entén 
que, més enllà del reconeixe-
ment i l’impacte cultural que 
genera el certamen, darrere 
de l’organització hi ha una 
empresa privada que es po-
dria haver beneficiat de l’ús 

de nou equipaments públics 
de forma gratuïta i sense pa-
gar la pertinent taxa que es 
requereix a societats que co-
bren entrada pels actes que 
organitzen. Una exempció 
de la qual, en cas d’haver-se 
produït, atribueixen a l’ante-
rior govern municipal d’ERC. 
“A partir d’ara anem a mirar 
i investigar les irregularitats 
que s’hagin pogut cometre i 
en una setmana donarem de-
talls de tot el que és aquest 
esdeveniment”.
Reverté ha insistit que única-
ment van comunicar a la di-
recció d’Eufònic que el con-
sistori no es faria càrrec de la 
subvenció directa de 12.000 
euros més IVA. “Millor dit, 
un pagament per fer aquest 
esdeveniment”. “Atès que les 
arques públiques estan força 

L’alcalde  assegura
que només han retirat 
la subvenció de 12.000 

euros, mantenint el 
suport logístic

LA RÀPITA

malament, no es podria fer 
l’aportació o pagament”. Se-
gons ha afegit, la voluntat del 
govern actual és prioritzar el 
suport a entitats com l’Agru-
pació Musical Rapitenca, que 
es troba “a punt de fer falli-
da perquè no pot fer front als 

pagaments”. Però la qüestió 
va més enllà dels estrictes 
formalismes econòmics. 
“Pensem que hem de donar 
prioritat a les entitats del po-
ble abans de qualsevol esde-
veniment, encara que tingui 
un àmbit de Premi Nacional. 
Que recordi el senyor Vicent 
Fibla, -director d’Eufònic-, 
que si se li ha donat el Pre-
mi Nacional de Cultura ha 
estat pels onze anys que ha 
realitzat l’esdeveniment i re-
alment, ha estat l’Ajuntament 
de la Ràpita qui li ha donat 
suport”, ha defensat l’alcalde. 
“Si ara, per 12.000 euros, ha 
d’organitzar aquest enrenou 
perquè arriba als mitjans de 
comunicació i es veu fort, 
li dic, sincerament, que s’ha 
equivocat”. 
(ACN)

Fibla parla de “pèrdua de confiança” i 
creu que “la qüestió econòmica és el de menys”
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L’Ajuntament de la Sénia 
ha estat beneficiari de 
27.388,35 euros, en el 
marc de la salut pública 
per generar entorns 
més resilients, segurs i 
saludables, d’acord amb la 
resolució de la subvenció de 
la Diputació de Tarragona.
D’aquest import, 13.550,40 
euros són de la línia de salut, 
amb que s’han pogut fer les 
actuacions de control de 
qualitat de l’aigua, amb les 
diferents anàlisis que marca 
la normativa; el control de 
plagues en tot el municipi, 
i l’alimentació i cura dels 
animals abandonats.
D’altra banda, 5.663,95 
euros s’han adjudicat per a 
la contractació d’un agent 
cívic, i 8.174,00 euros 
per a la contractació de 
socorristes per a la piscina 
municipal.

LA SÉNIA

LA RÀPITA
Escultura 

de les 
tradicions 
planeres

La rotonda de davant el pa-
velló de Santa Bàrbara està 
coronada, des de fa unes set-
manes, per una escultura de 
dos balladors de jotes. De fet, 
es tracta de la primera fase 
d’una obra que simbolitzarà i 
enaltirà les tradicions de San-
ta Bàrbara. L’alcalde, Antonio 
Ollés Molias, explicava que 
“ara hi ha dos balladors, però 
després, al voltant del pedes-
tal, volem posar unes planxes 
d’acer patinable, el material 
de les estàtues, amb la lletra 
de l’himne de Santa Bàrbara 
al llarg de les parets grava-
des a les planxes, de manera 
que tindríem ball, jota canta-
da i, també, es posarien no-
tes musicals per a incloure la 
música” i per això el nom ofi-
cial és l’escultura de les tradi-
cions planeres. 
(La Plana Ràdio)

S BÀRBARA

L’Ajuntament ha celebrat 
aquest dimarts la sessió ple-
nària d’organització del nou 
mandat. El ple va aprovar 
per unanimitat la seva pe-
riodicitat i la creació de les 
comissions informatives 
permanents, amb la creació 
d’una de nova per tractar as-
sumptes relacionats amb els 
serveis municipals. Aquesta 
comissió se suma a les dues 
ja existents: les informatives 
del ple i de la junta de go-
vern local.
Un altre dels punts de l’or-
dre del dia va ser la donació 
de compte del nou cartipàs 
municipal. El consistori que-
da estructurat en cinc grans 
àrees: serveis interns, serveis 
a les persones, serveis al ter-
ritori, seguretat i mobilitat, i 
desenvolupament econò-
mic. Cadascuna d’aquestes 
àrees incorpora diverses re-
gidories especifíques.

ULLDECONA
Festes de la 
Segregació

Subvenció
de la Diputació

Organització del 
nou mandat

Sant Jaume d’Enveja va cele-
brar, el cap de setmana passat,  
les Festes de la Segregació 
que aquest any van comme-
morar el 45è aniversari de la 
independència del municipi.
El poble, com cada any des 
del 78, va viure unes jornades 
de festa, amb un programa 
d’actes diversos oberts a tot-
hom, on no va faltar l’ofre-
na floral, la presentació de la 
Pubilla Major, Pubilla infantil, 
Hereu infantil, el berenar po-
pular i l’encesa de la Flama del 
Canigó.

ALCANAR

Festes de 
Sant Pere 

2023
Aquest cap de setmana, els 
dies 1 i 2 de juliol,  arriba la ce-
lebració de la festivitat de Sant 
Pere a les Cases d’Alcanar.
L’epicentre dels actes, demà 
dissabte, serà la missa en ho-
nor a Sant Pere, a  les 19.30 
hores. I a les 20.15 h, processó 
marinera amb l’acompanya-
ment de l’Agrupació Musical 
Canareva. 
A les 23 hores, actuació musi-
cal al recinte portuari. 
Diumenge dia 2, a les 19 ho-
res, tindrà lloc el concert 
d’estiu de la banda infantil i 
juvenil de l’EMMA, a la plaça 
de Sant Pere. 
I a les 20 hores, concert d’in-
tercanvi de l’Agrupació Mu-
sical Canareva amb la Banda 
de Música d’Ulldecona, acte 
que també es durà a terme al 
recinte portuari de les Cases 
d’Alcanar.

ERC atribueix a una “decisió política, 
no econòmica” la manca de suport de 

l’Ajuntament  al festival Eufònic
Esquerra Republicana de la 
Ràpita (Montsià) ha lamentat la 
decisió de l’Ajuntament de no 
donar suport al festival Eufònic 
i l’ha atribuït a una raó “políti-
ca, no econòmica”. En aquest 
sentit els republicans consi-
deren que l’equip de govern 
actual té “falta d’interès” per la 
proposta, i l’acusen d’intentar 
emmascarar aquesta circums-
tància rere suposades dificul-
tats econòmiques, quan “el 
pressupost d’aquest any 2023 
disposa de la partida econò-
mica necessària dins l’àrea de 
cultura”. ERC afegeix que els 
comptes públics de l’Ajun-
tament de la Ràpita estan en 
un “mínim històric d’endeuta-
ment” -pròxim al 14%, segons 
la mateixa font- i que tots els 
pressupostos tenen “els cor-
responents informes favora-
bles de la intervenció munici-
pal”. Fer aquestes afirmacions 
l’endemà d’aprovar gastar-se 

162.000 euros en 3 dedicacions 
exclusives per al govern munici-
pal i la contractació d’un càrrec 
de confiança, treu tota credibili-
tat a les dificultats pressupostà-
ries”, asseguren els republicans 
en un comunicat.  Finalment 
ERC lamenta la manca de su-
port del govern de PSC, Junts, 
La Ràpita XXI i Futur La Ràpi-
ta a un esdeveniment cultu-
ral que recentment ha rebut el 

Premi Nacional de Cultura de 
la Generalitat, “i que col·loca 
la Ràpita com l’epicentre del 
festival d’arts sonores, visuals 
i digital-performatives de les 
Terres de l’Ebre. Reiterar que 
qui perd és la cultura i el pres-
tigi de la Ràpita, i és el que avui  
lamentem. Suprimir projectes 
ja consolidats té repercussions 
rellevants, més enllà de les es-
trictament econòmiques".

CONSELL COMARCAL

Junts i PSC han signat, final-
ment, el pacte per governar el 
Consell Comarcal del Mont-
sià. L’acord preveu que el PSC, 
amb sis consellers, ostenti la 
presidència i la vicepresidèn-
cia segona, mentre que els 
juntaires, malgrat disposar de 
set consellers, un més que els 
socialistes, es quedaran no-
més amb les vicepresidències 
primera i tercera. 
Segons el comunicat fet pú-

La presidència serà per al 
PSC, tot i que Junts disposa 

d’un conseller més

blic pel PSC, els dos partits es 
comprometen a “recuperar i 
revitalitzar” l’organisme, de-
finint un “full de ruta clar per 
recuperar la confiança dels 
ajuntaments i que en surti 
beneficiada tota la ciutadania 
montsianenca”. 
El pacte arriba després que 
Junts trenqués, fa tres set-
manes, el preacord que havia 
tancat per governar l’organis-
me amb ERC. (ACN)

S JAUME
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terres de l’ebre

terres de l’ebre

Les Terres de l’Ebre reivindiquen 
“el dret de les persones a ser com són” 

en l’acte institucional del Dia Internacional de l’Orgull
El Govern territorial de les Ter-
res de l’Ebre ha celebrat aquest 
dilluns des de Roquetes l’acte 
institucional amb motiu del Dia 
Internacional de l’Orgull LGB-
TIQ+, que es commemora el 
28 de juny. Amb el títol ‘L’orgull 
que ens fa créixer’, el Depar-
tament d’Igualtat i Feminismes 
reivindica a la campanya d’en-
guany “el dret de les persones 
a ser com són i a poder viure la 
seva identitat amb plenitud en 
totes les etapes de la vida, sen-
se haver de patir desigualtats, 
discriminacions o violències”. 
L’acte institucional, conduït 
pel comunicador Roger Font, 
es va iniciar amb la hissada de 
la bandera LGBTIQ+ i la lectu-
ra del manifest, a càrrec d’una 
representació d’entitats LGB-
TIQ+ del territori. La periodista 

Anna Zaera i l’activista Ramiro 
Marocchi van protagonitzar 
un col·loqui entorn de l’esce-
nificació verbal del procés de 
“sortir de l’armari” i els espais 
que atenen les necessitats del 

Roquetes acull la 
commemoració del 

Dia de l’Alliberament 
LGBTIQ+

ROQUETES

col·lectiu. “Davant els discursos 
d’odi i populistes, i una extre-
ma dreta que ja està al capda-
vant d’algunes institucions, són 
importantíssims actes com el 
d’avui, on fem molta pedago-

gia. Cadascun de nosaltres hem 
de ser responsables de garantir 
els drets dels qui tenim al nostre 
costat, amb un compromís in-
dividual, però també col·lectiu”, 
assegura el delegat del Govern 
a les Terres de l’Ebre, Albert 
Salvadó Fernandez. El director 
general de Polítiques Públi-
ques LGBTIQ+, Xavier Florensa 
Cantons, va posar èmfasi en la 
transformació de la Xarxa de 
Serveis d’Atenció Integral LGB-
TIQ+ (SAI), que han multiplicat 
els seus recursos per sis, i la 

capil·laritat territorial d’aquesta 
xarxa. En aquesta línia, la direc-
tora dels Serveis Territorials del 
Departament d’Igualtat i Femi-
nismes a les Terres de l’Ebre, 
Mar Lleixà Fortuño, va destacar 
la importància de visibilitzar i 
valorar el dret de les persones 
del col·lectiu LGBTIQ+ a “ex-
pressar-se i ser tal com són”: 
“Volem interpel·lar al conjunt de 
la societat perquè els drets de 
les persones estan per damunt 
de tot, són drets humans”. L’al-
calde de Roquetes, Ivan Garcia 
Maigí, va agrair la celebració de 
l’acte al municipi. “A Roquetes 
apostem clarament per la de-
fensa del col·lectiu LGBTIQ+, 
i actes com aquest ens ajuden 
a reivindicar i defensar aquest 
col·lectiu, que té tot el nostre 
suport”.
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Els delegats territorials de Sa-
lut i Territori a les Terres de 
l’Ebre, Íngrid Roca i Miquel 
Alonso, s’han reunit aquesta 
setmana per començar a tre-
ballar en els terminis de l’ade-
quació i ampliació de l’heliport 
de Móra d’Ebre. L’objectiu és 
millorar l’operativitat de l’he-
licòpter medicalitzat del Ser-
vei d’Emergències Mèdiques 
(SEM), així com permetre que 
es puguin fer vols nocturns. 

Salut i Territori comencen 
a treballar en l’adequació i 

ampliació de l’heliport

Una vegada realitzat l’estudi 
previ i redactat el projecte es 
passarà a la fase de licitació de 
l’obra. La ubicació de l’heliport 
esdevé un emplaçament es-
tratègic, ja que permet arribar 
a tots els punts del territori en 
menor temps. 
Actualment, Catalunya comp-
ta amb quatre helicòpters del 
SEM medicalitzats, amb seus a 
Girona, Tremp, Sabadell i Móra 
d’Ebre. (ACN)

RASQUERA

El Consell Regulador de la 
Denominació d’Origen Terra 
Alta ja té dotze nous mem-
bres per als pròxims quatre 
anys. Aquest dilluns s’ha ce-
lebrat una jornada electoral 
perquè s’han presentat dues 
candidatures en el cas dels 
censos B i D de viticultors 
no adscrits i de cellers em-
botelladors, respectivament. 
Prop de 400 persones han 
estat cridades a les urnes i la 
participació ha sigut del 45%. 
En el cens B ha guanyat la 
candidatura de Miquel Gon-
zález Pujol i Francisco Roca, i 
el D la candidatura de Roger 
Suñé (Celler Rialla), Ramon 
Roqueta (LaFou Celler), Lluís 
Vidal (Celler Germans Balart), 
Joan Àngel Lliberia (Edetària) 
i Núria Altés (Celler Herència 
Altés). La sessió constitutiva i 
l’elecció de nou president es 
farà el 12 de juliol.

GANDESA

El Consell Comarcal de la 
Terra Alta ha posat en mar-
xa l’Oficina de Repoblament 
de la comarca. El tècnic que 
se n’encarrega ha iniciat una 
ronda de contactes amb els 
dotze ajuntaments i amb les 
propietàries d’habitatges de-
socupats. Conjuntament amb 
una consultora, s’està fent 
un cens d’habitatges buits 
als municipis per posar-los a 
disposició de la gent “que vul-
gui anar a viure a la comarca”, 
com ha remarcat la presiden-
ta del Consell de la Terra Alta, 
Neus Sanromà. 
L’oficina s’ha pogut activar 
amb la concessió d’una sub-
venció del Ministeri de Transi-
ció Ecològica i Repte Demo-
gràfic.

TERRA ALTA
Els Mossos d’Esquadra investiguen la 
mort per causes criminals d’un home

El cos sense vida 
de la víctima va 

aparèixer en una 
finca ubicada 

als afores de la 
població

L’Oficina de 
Repoblament 

es posa en 
marxa

El Departament de Territori 
estén el programa Arrelament 
als dotze municipis de la Ter-
ra Alta. La iniciativa, que per-
segueix la fixació de població, 
l’equitat territorial i la igualtat 
d’oportunitats, posa el focus 
en els setze sistemes urbans 
catalans que han registrat una 
pèrdua sostinguda de pobla-
ció entre els anys 2001 i 2022. 
Després de la prova pilot feta a 

Territori desplega el programa 
d’Arrelament als dotze 

municipis

les Garrigues Altes, el sistema 
urbà de Gandesa esdevé el se-
gon indret on s’implementa el 
projecte. Aquest sistema suma 
74.304 hectàrees de superfície 
i uns 11.400 residents repartits 
entre Arnes, Batea, Bot, Case-
res, Corbera d’Ebre, el Pinell de 
Brai, Horta de Sant Joan, la Fa-
tarella, la Pobla de Massaluca, 
Prat de Comte, Vilalba dels Arcs 
i la capital comarcal, Gandesa.

Els Mossos d’Esquadra investi-
guen la mort d’un home a Ras-
quera. 
Els fets van tenir lloc dilluns al 
vespre quan la policia va tenir 
coneixement de la localització 
del cadàver d’un home jove en 
una finca ubicada als afores de 
la població. 
Fonts policials han apuntat que 

l’autòpsia posterior ha deter-
minat que la víctima va perdre 
la vida per causes criminals. 
La Divisió d’Investigació Crimi-
nal de la Regió Policial Terres 
de l’Ebre ha obert una investi-
gació per esclarir el succés. El 
cas es troba sota el secret de 
les actuacions.
(ACN)

La Diputació de Tarragona 
ha concedit a l’Ajuntament 
de Batea una subvenció 
nominativa per a l’actuació 
“Reforma del pati de l’Ins-
titut Escola”, per import de 
59.000€
Aquesta subvenció s’ha con-
cedit amb l’objectiu de vet-
llar per una educació integral 
dels alumnes. Pretén que el 
pati esdevingui un espai har-
mònic i saludable dins l’es-
cola. 
D’altra banda, la Diputació 
també ha concedit a l’Ajun-
tament terraltí una subven-
ció per restablir els béns i 
serveis dels ens locals afec-
tats per fenòmens meteoro-
lògics i altres situacions ex-
cepcionals 2022.
L’import concedit per la 
substitució del mur de con-
tenció al patí de l’escola, que 
va ser malmès pels aiguats, 
és de 31.497,36€.

Subvencions de 
la Diputació

Nous 
membres 
de la DO

TERRA ALTA MÓRA D’EBREBATEA
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Jordi Gaseni, cap de llista per 
la demarcació de Tarragona 
al Senat d’Esquerra Republi-
cana de Catalunya–Esquerres 
per la Independència, va  vo-
ler començar les  reunions de 
presentació que ha programat 
amb diferents sectors econò-
mics i socials del territori, tro-
bant-se amb representants de 
les confraries de pescadors, al 
seu poble, l’Ametlla de Mar.  El 
candidat republicà va afirmar 
que “l’exclusivitat de compe-
tències de l’Estat en l’àmbit de 
pesca, fa del tot necessari tenir 
una veu potent a Madrid per 
defensar i protegir els interes-
sos, i sobretot, la supervivèn-
cia dels pescadors catalans, 
intervenint davant d’aquelles 
decisions i regulacions espa-
nyoles que els hi van a la con-
tra”.  La problemàtica regula-
ció dels cavalls de potència de 
les embarcacions, la distribu-

Gaseni: “Des del Senat defensaré 
els pescadors catalans davant un

 Estat espanyol, que ens va a la contra” 

Junts demanarà al Govern espanyol
que aporti econòmicament el mateix

que la Generalitat en el 
Fons de Transició Nuclear

El cap de llista de Junts del sud 
de Catalunya al Congrés dels 
Diputats, Josep Maria Cruset, i 
la número dos de la candida-
tura, Irene Negre, han anunci-
at que demanaran al Govern 
espanyol que aporti la matei-
xa dotació econòmica que la 
Generalitat en el Fons de Tran-
sició Nuclear, que ara se situa 
en 60 milions d’euros anuals. 
Per tant, s’incrementaria fins a 
120 milions d’euros cada any 
a través d’aquest finançament 
addicional de l’Estat.
“Des de Junts, defensarem fins 
a l’últim cèntim d’euro que 
pertoca al sud de Catalunya, 
sigui a Barcelona o Madrid. 
No podem oblidar que cada 
any hi ha un dèficit fiscal crò-
nic, amb 20.000 milions d’eu-
ros que els catalans paguem 
a l’Estat sense cap retorn”, 
ha afirmat Cruset a la Ribe-

ra d’Ebre, on la candidatura de 
Junts al Congrés dels Diputats i 
al Senat ha celebrat una reunió 
de treball amb càrrecs electes 
i membres de la formació. En 
aquest sentit, ha recordat que fa 
pocs mesos, Junts, a través de 
la feina i la negociació de Negre, 
va fer possible que el Parlament 
modifiqués el Fons de Transició 
Nuclear, que ha passat anual-
ment de 24 milions a 60 mili-
ons i també s’ha ampliat la zona 
d’afectació, fins als 30 quilò-

POLÍTICA

ció desigual dels dies de veda 
arreu de l’Estat o el zel de les 
inspeccions a Catalunya, són 
alguns dels molts temes que 
es van tractar a la reunió  
“Si fóssim un Estat podríem 
defensar directament els 
interessos dels pescadors 
catalans a Europa. En canvi, 
ens trobem que mentrestant, 
aquell que ens hauria de 

El sommelier d’ElBulli anima 
els viticultors terraltins a 

aprofundir en la recerca i les 
singularitats de la garnatxa

El sommelier d’ElBulli i director 
de Begudes d’elBulliFundation, 
Ferran Centelles, ha animat els 
viticultors de la Terra Alta a es-
prémer “els seus valors intan-
gibles”. A partir dels resultats 
dels estudis que desenvolupen 
amb el projecte ‘Sapiens del 
Vi’, Centelles ha defensat que 
cal aprofundir en la recerca i 
innovació sobre la garnatxa i 
“explicar millor” aquesta varie-
tat ancestral de la qual la Terra 
Alta és “bressol”, i en produeix 

GANDESA

El Projecte Emma aconsegueix 
més de 240.000 euros per a la 
recerca del càncer de mama

El projecte Emma a finals de 
2022 ja havia aconseguit re-
captar més de 240.000 euros. 
Una xifra que continua pujant 
gràcies a l’aportació econò-
mica solidària d’empreses, 
particulars i entitats. Des del 
projecte han celebrat aquesta 
recaptació, que és molt supe-
rior a la que esperaven en un 
principi. Gràcies als diversos 
fons que han obtingut i a tot 
el recaptat amb el Projecte 
Emma s’han pogut contractar 
tres professionals més, que 
s’han sumat al grup de recer-
ca en Patologia Oncològica 
i Bioinformàtica de l’Hospital 
Verge de la Cinta de Tortosa. 

metres dins el radi concèntric 
respecte a les centrals d’Ascó 
i Vandellòs. El cap de llista ha 
subratllat que el Fons i la pe-
tició que traslladaran al Go-
vern espanyol “és una injecció 
econòmica justa per compen-
sar l’impacte ambiental de la 
producció d’energia elèctrica 
nuclear que, i sobretot, ha de 
servir  per al desenvolupa-
ment d’aquestes comarques i 
garantir una vida digna per als 
seus veïns i veïnes".

el 33% mundial. També ha ani-
mat els professionals del sector 
a buscar estratègies “transver-
sals” de promoció, “mirant cap 
a l’exterior”, a reivindicar la cul-
tura de l’esforç, els valors he-
retats dels ibers o el patrimoni 
modernista del món del vi, i a 
ser “valents” en la producció de 
vins “exclusius”. 
Centelles demana un salt qua-
litatiu en la producció i promo-
ció dels vins en una jornada del 
sector a Gandesa. (ACN)

Amb la resta de diners ob-
tinguts s’ha pogut comprar 
tot el material necessari per 
a dur a terme la investiga-
ció. Aquest 2023, a més, s’ha 
iniciat una nova línia d’in-
vestigació que inclou l’ús de 
la intel·ligència artificial. Cal 
recordar que l’objectiu del 
projecte Emma és aconseguir 
finançament per a poder es-
tudiar amb major profunditat 
la resposta immune dels gan-
glis axil·lars en pacients amb 
càncer de mama, i entendre 
com aquesta influeix en la 
resposta al tractament i en 
l’evolució de la malaltia. 
(ebredigital.cat)

defensar, sembla que fa tot el 
contrari, per això és important 
que els qui sempre hem 
defensat  Catalunya i els seus 
pescadors continuem tenint la 
força per fer-nos sentir i poder 
intervenir des de les Corts quan 
es transposen les directives 
comunitàries i s’aproven les lleis 
que regulen el sector pesquer”, 
va afirmar el candidat calero. 

terres de l’ebre
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POLÍTICA
** BENIFALLET acull la troba-
da poètica “UN-I-VERS. L’Ebre 
riu de Poesia”, que tindrà lloc 
des d’avui i fins diumenge i re-
unirà fins a 25 activitats en el 
seu programa. Es tracta d’una 
trobada creativa d’arts relacio-
nades amb la poesia: música, 
cançó, dansa, fotografia... Es 
podrà accedir a les activitats a 
través d’un donatiu o bé com-
partint la lectura de poemes 
en un rapsòdrom, ubicat en el 
punt de trobada.

** TIVENYS: esta setmana, per 
3r any consecutiu, el munici-
pi ha donat la benvinguda als 
membres del camp de tre-
ball “Nois i noies, de diferents 
indrets de l’estat, estaran al 
poble participant d’un camp 
amb l’objectiu de netejar un 
dels espais de memòria que 
tenim a Tivenys, just al costat 
del poblat ibèric”. Estaran dues 
setmanes.

** PAÜLS: demà dissabte, 1 de 
juliol, de les 17h a les 21h, el 
banc de sang estarà al Casal 
Municipal. “Per evitar espe-
rar-se, podeu fer la reserva i 
apuntar-vos a donarsang.gen-
cat.cat o 93 557 35 66”.

** XERTA: ja estan obertes les 
inscripcions per a la 25ena 
edició del Triatló Popular de 
Xerta i el Duatló infantil que es 
realitzarà diumenge 20 d’agost 
al parc municipal de l’Era. 
Cal enviar les dades al correu 
electrònic scampanero@xerta.
cat i fer un bizum amb el cost 
de la inscripció al telèfon 633 
09 75 75

BREUS

terres de l’ebre

El delegat del Govern a les 
Terres de l’Ebre, Albert Salva-
dó Fernandez, ha valorat po-
sitivament durant el Consell 
de Direcció de l’Administració 
Territorial del Govern el nou 
model de coordinació territo-
rial per millorar les llistes d’es-
pera dels
processos quirúrgics, proves 
diagnòstiques i consultes ex-
ternes, amb l’objectiu de dis-
minuir així els temps de de-
mora de les persones ateses. 
“Aquest nou model de coor-
dinació entre els centres sa-
nitaris de les Terres de l’Ebre 
està donant resultats molt 
satisfactoris en la reducció de 
les llistes d’espera”. Segons ha 

Salvadó: “el nou model de coordinació entre els centres sanitaris ebrencs  està 
donant resultats molt satisfactoris en la  reducció de les llistes d’espera”

Esquerra Republicana es presenta “com la millor 
garantia per aturar la ultradreta, defensar 

les Terres de l’Ebre i Catalunya”
La Federació de l’Ebre d’Es-
querra Republicana ha pre-
sentat els seus candidats al 
Congrés i el Senat per al 23 de 
juliol, en un acte que ha aplegat 
prop d’un centenar d’assistents 
a l’Hort de Cruells de Roquetes, 
en el que ha participat el can-
didat per Barcelona al Congrés, 
Francesc Marc Álvaro. La can-
didata republicana de les Terres 
de l’Ebre al Congrés, Norma 
Pujol, ha manifestat que “sa-
bem molt bé que és defensar 
el nostre territori, perquè l’hem 
vist amenaçat moltes vegades; 
i ara mateix, amb l’onada con-
servadora i d’ultradreta que ja 
ha arribat al País Valencià i les 
Illes Balears, les Terres de l’Ebre 
hem de ser un baluard; per això 
anirem a Madrid a defensar les 
Terres de l’Ebre, el país, lo riu, 
la cultura, els valors democrà-
tics i la nostra llengua”. Pujol, 
que apel·lat a “la resistència de 
la gent de l’Ebre”, tot recordant 
les lluites contra l’intent d’instal-
lar un cementiri nuclear o im-
posar un Plan Hidrológico Na-
cional, ha advertit que “la lluita 
antifeixista ens interpel·la a tots, 
i la farem des del carrer i des de 
les institucions, com sempre 
hem fet, perquè a Esquerra ens 
avalen 92 anys d’història, de-

fensant els valors democràtics i 
republicans”.
El cap de llista republicà al Se-
nat, Jordi Gaseni, ha afirmat 
que el 23 de juliol “les Terres de 
l’Ebre ens ho tornem a jugar tot. 
Mentre no tinguem Estat propi, 
la trinxera de Madrid, no es pot 
abandonar. La millor defensa és 
un bon atac. I el millor atac que 
podem fer és omplir les urnes 
de vots perquè tot allò que no 
féssim nosaltres ho faran els al-
tres, i no podem deixar que els 
nostres escons siguin ocupats 
per l’espanyolisme”.
El candidat per Barcelona al 
Congrés, Francesc Marc Álva-
ro, ha reivindicat que “Esquerra 
Republicana és el 3 en 1 de la 
política catalana”. Primer per-
què “és útil per frenar la ultra-
dreta i el feixisme, en tant que 
Esquerra som els únics que 

El Govern pretén 
impartir estudis de 
Medicina abans de 
tenir nou hospital i 

acreditar l’HVCT com
a hospital universitari

explicat la directora dels Serveis 
Territorials del Departament de 
Salut, Ingrid Roca Burgueño, 
durant enguany més de 1.600 
procediments quirúrgics i 1.700 
proves diagnòstiques, princi-
palment cirurgies menors o 
procediments de baixa com-
plexitat, estan sent abordats de 
manera conjunta entre l’Hospi-
tal de Tortosa Verge de la Cin-
ta (HTVC), l’Hospital Comarcal 
d’Amposta (HCA), l’Hospital 
Comarcal Móra d’Ebre (HCME) i 
la Clínica Terres de l’Ebre (CTE), 
aplicant un sistema de col·labo-
ració entre els centres ebrencs 
per donar una resposta conjun-
ta. Durant el Consell de Direc-
ció també s’han donat detalls 

Els candidats 
republicans a les Corts, 

Norma Pujol, Jordi 
Gaseni i Francesc Marc 
Álvaro fan crida “a la 

mobilització per 
omplir les urnes”

no pactarem en PP ni en Vox, 
mentre que no sabem, si els so-
cialistes, arribats el cas, pacta-
rien amb el PP”. En segon lloc; 
“perquè som el partit que tre-
balla cada dia amb l’horitzó de 
la independència i l’autodeter-
minació, sent els únics que han 
aconseguit que el govern espa-
nyol per primer cop reconegui 
que hi ha un conflicte polític i 
s’assegui a parlar-ne”. Final-
ment, i tercer, “perquè al mateix 
temps que fa tot això, mentre 
altres partits independentistes 
es posaven de perfil a Madrid, 
Esquerra s’ha arromangat per 
obtenir coses concretes, no 
només els indults o la reforma 

de la tramitació per acreditar 
l’Hospital de Tortosa Verge de 
la Cinta com a hospital univer-
sitari i incorporar els estudis de 
Medicina. “Treballem perquè, 
amb l’ampliació de l’Hospital, 
ja puguem disposar de l’acre-
ditació i els estudis de Medi-
cina a les Terres de l’Ebre i no 

del Codi Penal, que també; sinó 
la millora de les pensions, la llei 
de l’habitatge, la llei de les per-
sones trans, la pujada del salari 
mínim interprofessional o que 
el català sigui present a les  pla-
taformes digitals. D’aquí, que 
davant de tot això, el vot útil si-
gui el d’Esquerra Republicana”. 
L’alcalde de Roquetes i candi-
dat al Congrés, Ivan Garcia, va 
ser l’encarregat de presentar 
un acte que  va comptar amb 
la presència de la resta de can-
didats i candidates al Congrés; 
Txell Ulldemolins, Ramon Bel i 
Norma Pujol; i al Senat; Vanes-
sa Callau, Joan Aubanell, Marta 
Montagut i Jordi Gaseni.

ens haguem d’esperar al nou 
hospital”. En referència a l’ini-
ci de les obres d’ampliació de 
l’HTVC amb la construcció del 
pàrquing provisional, el delegat  
ha explicat que Territori ha re-
forçat el servei de bus llança-

dora mentre durin els treballs 
amb una freqüència nocturna 
coincidint amb els torns dels 
treballadors. Salvadó també ha 
volgut incidir en la necessitat 
de l’ampliació, “que és com-
patible amb el nou Hospital”.
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RAPITENCIA, 
LLUMS I OMBRES  
Seré molt crític amb la Rapi-
tenca i sé que Fernando i la 
seua tropa ho encaixaran bé. 
Són gent de futbol i accepten 
les crítiques. 
Em sembla molt bé que la 
Rapitenca estigui a Tercera 
divisió, amb una gran afició 
que està enganxada. Però 
no comparteixo la línia de 
fitxatges del primer equip. 

I això de carregar-se el 
filial per mi és súper fort. Un 
equip de tercera divisió ha 
de tenir un filial. S’elimina 
per les despeses que suposa. 
Quan el filial va tornar a 
competir la temporada 17/18 
este no era el problema, el 
que ha passat és que han 
canviat el model. I s’ha 
d’apostar per un filial amb 
gent jove.

Vuit equips ebrencs tenen 
filial. La Rapitenca, no. 
Al·lucinant. Fer un filial és el 
cost de fitxar un crac. És la 
segona vegada que es car-
reguen el filial, la 2009/2010 
també el van liquidar. Nit de 
campions del futbol ebrenc 
van premiar 17 equips; Rapi-
tenca només un: l’aleví C. I, a 
més, dos anys sense juvenil 
a la Preferent. Tema filial, 
molt fàcil: començar de zero 
a 4a catalana i fitxar l’últim 
pare de la criatura, Ramon 
Sancho. Don Fernando i Coto, 
grans amics. Prengueu nota. 
Avui em toca pegar canya 
i sé que us prendreu amb 
esportivitat. Toca reflexió. 
Medita don Fernando. Tema 
filial és per a un suspens.

CELMA

UNA NOVA FUSIÓ
Des de fa uns mesos, inter-
vinc al programa ‘El Recapte’ 
de Ràdio Delta, per parlar 
de qüestions d’actualitat. La 
companya Diana sempre trau 
punta d’algun dels temes que 
plantegem. I llavors fa pre-
guntes.  I sempre són bones 
preguntes. Fa unes setmanes 
vam parlar de la fusió entre 
el Tortosa i l’Ebre Escola. I, 
en general, vam comentar les 
fusions. Recordo que a Diana 
li vaig donar la meua opinió. 
D’entrada, les fusions són 
projectes molt complicats. I 
tothom ha de tenir clar que 
perdrà alguna cosa pel camí, 
com ja s’està veient a Tortosa. 
Però si es té clar el que s’ha 
fer i que la unió és el camí, les 
fusions  poden ser una solució.  
I li vaig dir a Diana que potser 
en un futur no molt llunyà ens 
trobaríem amb més casos de 
fusió.
La de Tortosa marca un abans 
i un després. I potser una refe-
rència. El temps ho dirà.
I aquesta setmana, quan la 
fusió de Tortosa s’acaba de 
fer oficial, m’arriba la notícia 
de que a la província hi ha 
una altra fusió. En este cas 
entre el Segur de Calafell i 
l’Acadèmia del Nàstic (fins ara 
sense sortida per a jugadors 
que acaben del juvenil). El nou 
equip jugarà a Camp Joliu, una 
escola amb unes instal.lacions 
privilegiades. A l’Arboç. Ha 
sobtat que el Segur desapa-
regui (amb la fusió manté la 
plaça a Segona). Però, sent 
un cas diferent, és una altra 
fusió. Diana, t’ho vaig dir que 
podrien haver més casos!. 

MICHEL
El porter Dan renova
amb la Rapitenca

TERCERA FEDERACIÓ
* JOAN GISBERT, del Tortosa, 
ha fitxat amb l’Aldeana. 

* ERIC MÚRIA, que estava 
compromés amb l’Aldeana, 
fitxarà pel Tortosa Ebre.

* AVUI DIVENDRES tindrà lloc 
l’assemblea de la Federació Ca-
talana de Futbol, a Sant Cugat, 
al Teatre-Auditori, a les 18.30 
hores en primera convocatòria i 
a les 19 hores en segona.

* ELS ‘PREMIS JOC NET’ de la 
temporada 2022-2023 ja tenen 
guanyadors. La Federació Cata-
lana de Futbol premiarà econò-
micament fins a 144 equips del 
futbol territorial català masculí 
i femení, com els conjunts amb 
menys targetes i sancions a la 
lliga, amb el repartiment d’un 
total de 86.400 euros. Aquest 
guardó, emmarcat dintre la 
campanya ‘Tots Som Un Equip’, 
té com a objectiu el foment de la 
pràctica esportiva respectuosa i 
no violenta als terrenys de joc. 

* L’ALDEANA B no competirà 
la temporada propera. I el Jesús 
i Maria C, el més segur és que 
competirà. Un 90% de possibi-
litats que sí.

* UE TIVENYS: Francesc 
Pinyol és el nou mister i el nou 
president és  Joan Adell. El killer 
Pere Nàcher tornarà a l’equip 
del seu poble. Va marcar 27 gols 
a la Fatarella, sent el pichichi 
de la quarta. Ha tingut diverses 
propostes, entre elles del 
Corbera i el Camarles B, però 
la campanya propera jugarà a 
Tivenys.  La Fatarella també va 
insistir molt perquè continués. 

* DAVID MONGE, ascendeix 
com a àrbitre assistent a la 1a 
RFEF.

El canal 
ESPORTS TE 

passa a dir-se 
CANAL TE24 

BREUS

Dan Reverté continuarà una 
temporada més a la UE Rapi-
tenca.
Des del Club han informat que 
“la seva evolució i constant 
millora a la porteria, sumat al 
seu esforç i compromís l’han 
fet una peça fonamental per a 
l’equip. Molt contents d’anunci-
ar la seua renovació”.
D’altra banda, ha causat baixa 
Aleix Cuenca. El defensa ha fit-
xat amb el Tortosa-Ebre. Men-
trestant, la secretaria tècnica 

continua treballant per poder 
fer oficials més incorporacions.

Minut 91:
· Dilluns: 

20.30 h a Canal TE24 
i 22.30 h a Canal TE

Oriol Romeu és el jugador de 
consens que pot acabar fitxant 
pel Barça per a la posició de 
migcampista. El faldut té l’OK 
esportiu tant de cos tècnic com 
de l’àrea esportiva i l’operació 
estaria encarrilada amb un cost 
màxim de 15 milions d’euros 
entre fitxa i traspàs del juga-
dor, molt menor del que podria 
costar Brozovic en cas que tiri 
endavant aquest fitxatge. Se-
gons informava ahir el Diari 
Sport, el club veu molt compli-
cat signar Brozovic, encara que 
no està descartat. Si no acaba 
fitxant, la primera alternativa 
per sumar-se a l’equip de Xavi 
és l’ulldeconenc Oriol Romeu 

El faldut Oriol Romeu passa 
a ser opció prioritària per 
al Barça

que, d’esta forma, tornaria al 
Barça. La notícia ha creat molta 
expectació a Ulldecona i a les 
Terres de l’Ebre en general. 
La imatge és del Mundo Depor-
tivo, de quan Oriol jugava amb 
el Barça. 

Neix el CF Tortosa Ebre 2023
Dilluns va tenir lloc l’Assemblea General de socis en la que s’ha-
via de constituir de forma oficial el club fusionat, fruit de la unió 
entre el CD Tortosa i el CF Ebre Escola Esportiva. Els punts de 
l’ordre del dia eren l’aprovació del nom, de la nova junta i dels 
estatuts. Tot es va aprovar i el nou club ja és oficial. El Club 
Futbol Tortosa-Ebre 2023 queda presidit per Marià Curto (CD 
Tortosa). Jordi Garcia (Ebre Escola) serà el vicepresident. Hi ha 
més novetats a la plantilla (vegeu plana 19, fitxatges de Celma).
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SEGONA CATALANA
El Segur es 

fusiona amb la 
Nàstic Soccer 

Academy
Una novetat als equips pene-
desencs de Segona catalana 
per l’any que ve. El Segur des-
apareix com a tal i avui diven-
dres es farà  pública la fusió 
Segur-NSA (NÀSTIC SOCCER 
ACADEMY) Camp Joliu
L’equip es dirà NSA Camp Jo-
liu i jugarà al camp que té a l’ 
escola Camp Joliu de l’Arboç.
Per tant, en ser una fusió, es 
mantindrà la plaça a la Se-
gona catalana i esta fusió no 
generarà cap vacant a la ca-
tegoria. 
L’NSA arriba fins a juvenil i ara 
amb la fusió podrà disposar 
d’un equip a Segona catala-
na que potser un pont entre 
l’etapa juvenil i el pas al futbol 
amateur.

Capa, tècnic  del Cubelles: “seria un 
contratemps jugar al grup 6, però 

ens hauríem d’adaptar”
Avui és l’assemblea de la Fede-
ració Catalana. I diumenge es 
tanquen les inscripcions dels 
equips. Per tant, la setmana 
vinent s’ha de desvetllar la in-
cògnita pel que fa al grup 6 de 
la Segona catalana. Ja sabem 
que per la interterritorialitat els 
equips que pujaran de Tercera, 
per omplir vacants de Segona, 
poden ser d’altres demarcaci-
ons diferents als grups on els hi 
correspondria per territori. En-
guany, hi ha 3 vacants a grups 
de Segona. I estaran ocupades 
per Hospitalet de l’Infant, Pala-
frugell i Viladecans B. 
El problema està en què al grup 
tarragoní de Segona catala-
na queda una vacant que s’ha 
d’ocupar. I ha de ser per un 
equip d’una altra demarcació, 
el que geogràficament quede 
més a prop.  Un dels equips que 
podria estar entre els que, per 
proximitat, podria venir a ju-
gar al grup de Tarragona és el 
Cubelles. Un conjunt que es va 

quedar en portes de pujar a la 
Primera catalana i que ara es 
pot veure en un altre escenari 
a causa interterritorialitat. Ahir 
dijous, Més Ebre va parlar amb 
el mister del Cubelles, Francis-
co Caparrós ‘Capa’. El tècnic, 
d’entrada, comentava que “la 
veritat és que no tenim cap 
mena d’informació oficial sobre 
el tema. I vam saber d’aquest 
afer de la interterritorialitat a 
través del programa esportiu 
Minut 91, que feu a l’Ebre. Ens 
va agafar per sorpresa. I des de 
llavors és cert que en parlem 
però sense saber si podem ser 
nosaltres els qui ens toqui”. So-
bre si els toca, ‘Capa’ deia que 
“seria un pal molt important, 

El Cubelles es va 
quedar en portes de 

pujar a la Primera 
catalana

Ruben 
Panisello 

fitxa amb el 
Nàstic

L’Amposta va perdre la final de  
la copa Catalunya de veterans 
contra el Torredembarra (2-0).  
Un partit que es va disputar a 
l’Ametlla i que va decidir-se a 
la segona meitat, amb els gols 
de l’equip torrenc. L’equip 
ampostí va reaccionar però 
no va poder entrar en el partit. 
L’Amposta ha estat campió de 
lliga i finalista de la Copa Ca-
talunya i també de la disputa-
da a Terres de l’Ebre.
D’altra banda, pel que fa l’ac-

tualitat de l’organització de 
la Copa Veterans, informar 
que Paco Callarisa fa un pas 
al costat després de dècades 
de vinculació a l’associació. 
El propi Callarisa ha fet una 
memòria molt completa que 
descriu la trajectòria de la lliga 
de veterans des dels seus ini-
cis fins ara, amb classificaci-
ons de cada campanya i foto-
grafies...un document de gran 
valor que ja s’està fent arribar 
als equips. 

principalment en l’aspecte eco-
nòmic. Un trasbals per haver de 
desplaçar-nos tan lluny cada 15 
dies. O sigui, hauríem de fer més 
quilòmetres que si estéssim a la 
Primera catalana. A més, jugarí-
em a camps i contra rivals que 
no coneixem amb el que això 
implica. No obstant, si final-
ment ens toca, no ens queda-
rà una altra que adaptar-mos-
hi, sabent que és un imprevist 
gran i que no hi comptàvem. 
El nostre objectiu és l’ascens i 
si estem al grup 6 intentariem 
també lluitar per assolir-lo. En 
tot cas, cal esperar per saber on 
competirem de forma oficial”. 
El Cubelles és una possibilitat. 
Han sonat d’altres com el Moja 
o el Juneda lleidatà, equips per 
als que també seria un proble-
ma “molt gran” jugar al grup de 
Tarragona. Cal conèixer quin 
serà finalment l’equip escollit 
per proximitat i veure si confir-
ma que jugarà al grup 6. L’Am-
posta segueix a l’espera.     

Ruben Panisello, jugador ju-
venil del Catalònia, que va ser 
titular al play-off amb el primer 
equip, ha fitxat amb el juvenil 
de Lliga Nacional del Nàstic 
de Tarragona. Un jugador amb 
projecció i la seua progressió 
no ha passat desapercebuda 
pels entrenadors del juvenil 
grana.  

Àlex Ventura, 
nou mister 

del filial del 
Catalònia

Àlex Ventura, que va ser di-
rector esportiu del CD la 
Cava la temporada passa-
da, és el nou mister del filial 
del Catalònia. El filial jesu-
senc pot jugar la temporada 
vinent a Tercera catalana, a 
l’espera de la confirmació 
oficial de la Rapitenca per 
anunciar a la Federació que 
el filial rapitenc no compe-
tirà. 
Víctor Borja, per la seua part, 
serà el segon entrenador del 
primer equip que estarà en-
trenat per Dani Fernández, 
fins ara mister del filial de la 
Santa Creu. 
El primer equip està acabant 
de tancar la plantilla. Les no-
vetats les podeu trobar a la 
secció de fitxatges de Joa-
quin Celma. 

Andreu Talarn 
s’incorpora 

a la UD 
Logroñés B

Andreu Talarn, jove jugador 
ebrenc, ha fitxat amb el fili-
al de la Union Deportiva Lo-
groñés. Andreu va tenir pro-
postes del filial de l’At Balears 
i el Burgos però finalment 
s’ha decantat pel filial de la 
Union Deportiva amb opci-
ons de renovar amb el primer 
equip si durant la temporada 
juga amb el conjunt de la Se-
gona Federació. L’altre equip 
de Logroño, la Sociedad De-
portiva, és el que està entre-
nat per Fabregat.  

Malestar a 
Ulldecona

Veterans: l’Amposta finalista 
de la Copa Catalunya

JESÚSFUSIÓ

L’Ulldecona està treballant per 
tancar la plantilla. I a hores 
d’ara ho ha de fer amb més ce-
leritat perquè s’ha trobat amb 
baixes de jugadors amb els 
que hi comptava. Segons Edu 
Marin, directiu de l’Ulldecona, 
“entenem que puguin haver 
jugadors que puguin interessar 
a altres clubs, i més si han pu-
jat, però que un mateix equip 
ens pugui a fitxar a tres ja no és 
tan comprensible. Dos ja han 
marxat al Tortosa, Marc Fa-
bregat i Dani Quesada, mentre 
esperem que un tercer jugador 
molt important per nosaltres, 
que també té una proposta, es 
pugui quedar. És un greu con-
tratemps i  no ens posarem en 
la gestió de cap altre club però 
han fet una fusió i tenien molts 
jugadors de 2a catalana que 
ara han descartat i venen a Ull-
decona a fitxar-ne alguns (tots 
ells del poble) que signifiquen 
molt per natros i per al club. 
Poca gent entén que, tenint 
entre dos equips 40 jugadors 
de Segona catalana (per la fu-
sió), i havent assolit un ascens 
tots dos, vagin a per molts ju-
gadors d’un mateix equip, de 
Segona també”.  

FUSIÓ

Víctor Borja serà el 
segon tècnic del 

primer equip
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FITXATGES BY JOAQUIN CELMA

TORTOSA B
RAPITENCA
LA FATARELLA
EBRE ESCOLA
TORTOSA
TORTOSA  
TORTOSA
EBRE ESCOLA
AMPOSTA
TORTOSA
ULLDECONA
ULLDECONA
RAPITENCA
ULLDECONA JUV
ULLDECONA JUV
ULLDEDONA JUV
SANTA BÀRBARA
RAPITENCA B
RAPITENCA B
JUVENIL 
EL CATLLAR
JESÚS CATALÒNIA B
AMPOLLA
EBRE ESCOLA
MÓRA LA NOVA
RAPITENCA
R BITEM
REMOLINS- BITEM
J CATALÒNIA
GANDESA
ULLDECONA
ULLDECONA
RIUDOMS
J CATALÒNIA
ULLDECONA
J I MARIA B
RAPITENCA B
ALDEANA
TORTOSA 
JUVENIL AMETLLA
JUVENIL AMETLLA
FLORESTA JUV PRE

LA CAVA
RAPITENCA
AMPOSTA
TORTOSA B
S BÀRBARA
EBRE ESCOLA
TORTOSA
LA SÉNIA
RAPITENCA B
TORTOSA B
AMPOSTA
TORTOSA B
EBRE ESCOLA

ERIC VILANOVA
ANDI ALARCON
PERE NACHER

ROGER ARMENGOL
ARNAU BERTRAN

DOMENEC ESTORACH 
RAFA LLOP

MARC  AYUSO
PEQUE

MARC BERNARDO
MARC FABREGAT
DANI QUESADA
ALEIX CUENCA

BIEL
ROGER CARDONA

XAVI NAVARRO
ETHAN FORTUÑO
GERVAIS KOUDIO

KABA CONDE
BIEL 

JORDI PRADES
XAVI LUCERO

ARNAU BERTOMEU
ALEIX CESPEDES
MARCEL GUIU

CESC MARTINEZ
GUILLEM FABREGAS
ALBERT NOGUERA
DANI FERNÁNDEZ
ANDREU MAURI
ISMA KASSEMY

JONATHAN JIMENEZ
SULI

LLUÍS ESPINACH 
IVAN ESCALA

JOAN MARC SOLSONA
CHIMENO

ERIK MURIA 
JOAN GISBERT

ÀLEX MARTI
HUGO GOMEZ

PAU BERTOMEU
AARON KORA

ÀLEX  MARGALEF
JOAN SANCHO
TOMÀS FRANCH
ALBERT MAURI
ALEIX COBOS 
MARCO PINO

GERARD  TOMÀS  
DAVID BLANCO

JOANET
LORENZO
BECERRA

ENRIC INIESTA
FERRAN BUERA

R-BÍTEM
REUS

TIVENYS
TORTOSA-EBRE 2023
TORTOSA-EBRE 2023
TORTOSA-EBRE 2023
TORTOSA-EBRE 2023
TORTOSA-EBRE 2023
TORTOSA-EBRE 2023
TORTOSA-EBRE 2023
TORTOSA-EBRE 2023 
TORTOSA-EBRE 2023
TORTOSA-EBRE 2023

ULLDECONA
ULLDECONA
ULLDECONA
ULLDECONA
ULLDECONA
ULLDECONA
ULLDECONA

VALLS
XERTA

CAMARLES
AMPOSTA

EL CATLLAR
EL CATLLAR

ASCÓ
S BÀRBARA
S.BÀRBARA
PERELLÓ
PERELLÓ
PERELLÓ
PERELLÓ

XERTA
LA SENIA
AMPOLLA
PERELLÓ?

TORTOSA EBRE 2023
ALDEANA
AMETLLA
AMETLLA

CAMARLES  B
CAMARLES  B
TORTOSA B

TORTOSA-EBRE 2023
PERELLÓ
PERELLÓ
GODALL

TORTOSA-EBRE 2023
TORTOSA-EBRE

ALCANAR
ALCANAR
R-BÍTEM

LA CAVA?, PERELLÓ? FLIX?
CATALÒNIA? R BÍTEM?
TORTOSA-EBRE 2023

PROCEDÈNCIA JUGADOR DESTINACIÓ

MOVIMENTS A LES PLANTILLES (3)

TORTOSA/RAPITENCA
TORTOSA B
EBRE ESCOLA
JESUS CATALONIA
JESÚS I MARIA
AMPOLLA
RIUDOMS
RIUDOMS
RODA DE BARA
CAMBRILS
CAMBRILS
TORTOSA
CAMBRILS
CAMBRILS
CATALÒNIA
POBLA B
CATLLAR/VALLS
LA SÉNIA
RAPITENCA B
REUS
AMPOSTA
TORTOSA
JESÚS I MARIA
AMPOLLA
AMPOSTA 
RAPITENCA
J. CATALÒNIA
TORTOSA B
EBRE ESCOLA
CAMARLES JUVENIL
CAMARLES JUVENIL
CAMARLES JUVENIL
FF FORMATIU JUV
FF FORMATIU JUV
ULLDECONA
EBRE ESCOLA
R-BÍTEM
RAPITENCA
TORTOSA B
TORTOSA B
EBRE ESCOLA
AMPOLLA
ALDEANA/LA CAVA
ULLDECONA
EBRE ESCOLA
ALDEANA/J I MARIA B
J I MARIA B
ALDEANA/J I MARIA B
MORELL
MORELL
MORELL
CAMBRILS
JESÚS I MARIA B
CAMARLES
NÀSTIC JUVENIL DH
ULLDECONA
GODALL
AMPOSTA
LA GLEVA (BARCELONA)
ULLDECONA JUV
ALDEANA
BENISSANET
LA FLORESTA PRE JUV
SP S P JUV PRE
CORBERA/TÀRREGA
VALLS
CATLLAR
REMOLINS-BITEM
TORTOSA
CAMARLES
CANONJA

EDGAR SAMPER
ROGER GARCIA
ALBERT MARCH

ALEIX CHAVARRIA
GABRI VIDAL
ENRIC SALAS

LLORENC SENDRÓS
DAVID FORTUNY
OSCAR NOGALES

PAU PRADOS
GUILLEM NAVARRO

MIKI TORONDEL
RAMON LLADÓ
SERGI RUBIO

ÀLEX CABALLÉ
MOHA HAROUDA

ÒSCAR PEREZ
GARCIN 

MATA
MARCEL MESEGUER

QUIM CARDONA  
ROGER ESCRIBÀ
JORDI BORRÀS
CARLES KADER

JOHAN ANDRES
JOSUÉ

ALEIX CHAVARRIA
PAU CARDONA
JORDI ABELLÓ

JORDAN  MONTESÓ
ARNAU MAURI

MARC NAVARRO
IAN BERNIS
PAU PONS

XAVI MARTINEZ
PAU MONCLÚS

GUILLEM MARTINEZ
MARC VADILLO
YASSIN BAKADI

MOHA CISS
PEP MONTESÓ
JORDI TOMÀS
PAU VALMAÑA 

GERARD BALADA
CARLOS PANISELLO

FRANCIS
AMINE HAJJJI

FRANCIS
IVAN BRUNO

MANOLO ABRIL
DAVID GALLEGO
ADRI MORALES
AMINE HAJJJI

BRIAN BERTOMEU
TEO ARASA

DAVID CALLARISA
 PABLO V. VUGA
ERIC ALUMINI
SERGIU BONA

HECTOR JUANES
DAVID CANO

PAU TREIG
JORDI ALENTON

DANI MASIP
GUILLEM VIUDEZ
XAVIER SAMPER

IAN ARQUES
ALEIX REOLID

YASSINE BOULAD
SELU

ÒSCAR BOTERO

ALDEANA
ALDEANA
ALDEANA
ALDEANA
AMETLLA
AMETLLA
AMPOLLA
AMPOLLA
AMPOLLA
AMPOLLA
AMPOLLA
AMPOLLA
AMPOLLA
AMPOLLA
AMPOLLA
AMPOLLA
AMPOLLA
AMPOSTA
AMPOSTA

ASCÓ
ASCÓ

CAMARLES
CAMARLES
CAMARLES
CAMARLES
CAMARLES
CAMARLES
CAMARLES
CAMARLES

CAMARLES  B
CAMARLES  B
CAMARLES  B
CAMARLES  B
CAMARLES  B
CAMARLES  B

CANONJA
EL CATLLAR
EL CATLLAR

GODALL
GODALL

J CATALÒNIA
J CATALÒNIA
J CATALÒNIA
J CATALÒNIA
J CATALÒNIA

J MARIA
J MARIA
J MARIA
J MARIA
J MARIA
J MARIA
J MARIA
J MARIA
J. MARIA
LA SENIA
LA SENIA
LA SENIA
LA SENIA
LA SENIA
LA SENIA

MÓRA NOVA
MÓRA NOVA
MÓRA NOVA
MÓRA NOVA
MÓRA NOVA
RAPITENCA
RAPITENCA
RAPITENCA

R-BÍTEM
R BITEM
R BÍTEM

PROCEDÈNCIA JUGADOR DESTINACIÓ

Guillem Fàbregas, que estava al Remolins-Bítem, jugarà amb l’Ascó la temporada propera.

Sancho (al centre) i Cuenca, a la dreta, de la Rapitenca van al Tortosa-Ebre 2023.  
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L'OPINIÓ DE CELMA
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TOP SECRET
· Per a què torne Xaxi Cid a 
entrenar al secretari tècnic 
Ivan li va posar una condició 
”no només vull un bon equip, 
hem de treballar per tenir-lo 
millor que l’any passat“. I així 
ha estat, i no se n’ha anat ni 
un jugador a l’Amposta, on va 
fitxar Ferran Simó, exmister 
d’aquest equip, i jo pensava 
que amb ell marxarien diver-
sos jugadors.
· Dos importants jugadors de 
segona catalana van fitxar per 
un equip de primera, el nor-
mal és que s’acomiadessin en 
persona o per telefon, però 
ho van fer amb un àudio, o 
sigue, a la torera. Més tecno-
logia, menys valors.
· Segueix la caça de bruixes 
de jugadors; un club va tocar 
5 jugadors del Roquetenc del 
benjamí i ara ha fitxat 4 juga-
dors del prebenjamí del Móra 
la Nova.
· El senienc Aleix Zaragoza 
se’n va anar a l’Ulldecona i ara 
vol provar-ho a la Rapitenca 
on farà la pretemporada.
· Andreu Cano, de secretari 
tècnic de l’Olimpic va passar 
a entrenador de l’Amposta 
B i ara serà segon mister de 
Carlos Gilabert a Camarles. 
A més, entrenarà a l’aleví de 
l’Amposta. El tàndem Car-

los-Andreu funciona de mera-
vella; han parlat amb prop de 
40 jugadors i 29 els han des-
cartat. I tots dos tenen fills ju-
gant, Carlos a La Sénia i Andreu 
esta campanya vinent al Móra 
la Nova. I tots dos haurien po-
gut fitxar al Camarles, però de 
vegades les destinacions can-
vien.
· Els equips ebrencs que més 
ràpid han tancat plantilles: Je-
sús i Maria, Camarles i Ampolla. 
No obstant, este darrer, encara 
podria tenir algun fitxatge més.
· Un club important de 2a cata-
lana i amb un projecte modè-
lic, el jugador que més cobra al 
mes són 250 euros.
· Històrics a 3a catalana a la 
zona de Tarragona: els des-
cendits, Roda, Riudoms, Salou, 
Vendrell que s’uneixen a altres 
com Torreforta, Bonavista, Tor-
redembarra, Calafell, Llorenç.
· Les lligues de 2a catalana 
potser començaran la segona 
setmana de setembre i la de 3 
catalana, la tercera setmana. 
La 4a encara no sé sap la data.
· A Tortosa, quatre tècnics no 
han seguit, Jordi Fabregat, Hi-
lari, Capera, i Nacho Pérez, 
tres d’ells ja tenen nous llocs, 
Logronyo i La Cava B i Nacho 
feliç a casa. 
· De moment, Figo no ha reno-
vat a La Cava.
· Un dels jugadors que més 
ofertes ha tingut és Jordi Abe-

lló: Catalonia, Gandesa, Remo-
lins Bitem i la Sénia. I al final va 
fitxar pel Camarles. Sobta que 
el Tortosa-Ebre no l’ha incor-
porat després de la campanya 
que va fer.
· Sorpresa a Camarles amb 
el fitxatge de Josué que te-
nia moltes ofertes, entre elles 
d’Amposta i Ampolla. I ara al 
seu nou equip hi ha dos porters 
que poden ser titulars. La raó 
de Josué de fitxar pel seu nou 
equip és la gran connexió que 
va tenir amb Carlos Gilabert en 
la seva etapa a Roquetenc.
· La Sénia continua fitxant 
‘babys’, a este pas hauran de 
muntar una guarderia. Dos se-
niencs tornen a casa, Teo del 
Nàstic, Almuni, de l’Amposta, 
i Sergiu (germà d’Steffi Bona), 
que jugava en un equip de 4a 
catalana de Barcelona. I el se-
nienc i benassalenc Héctor, del 
juvenil de l’Ulldecona, també 
torna i s’uneixen als set que hi 
ha de l’any passat: Didac, Àn-
gel, Aleix, Pepió, Carlos, Ayoub 
i Narcís. 11 babys. Serà l’equip 
més jove de les Terres de l’Ebre.
· Per què Aleix Cuenca no ha 
renovat per la Rapitenca? 
· Chimeno (Rapitenca B) té tres 
ofertes. 
· El jugador del Rosell, Raul Vi-
laró, que la temporada passada 
va jugar a La Sénia, té ofertes 
del Tortosa, La Sènia, Elx i l’Es-
cala (Girona). 

· De moment, és l’estiu que hi 
ha menys fitxatges a 3a catala-
na.
· Una persona de futbol del 
nostre territori passa del nos-
tre representant màxim, Piñol, i 
truca a Barcelona i des d’allà li 
ho han dit molt clar: “per este 
tema has de trucar a Piñol”. I ell 
no li truca.
· Mai m’havia passat, em trucar 
el representant d’un jugador de 
4a catalana perquè li busqués 
equip (no cobro comissió). De 
moment, només diré que és la 
seva núvia i que és una dona 
valenta i quan va veure el seu 
caràcter, fa anys, va deixar el 
nuvi i se’n va anar amb ell.
· De tant en tant Jordi Fabregat, 
m’envia àudios de reflexió de 
la vida i del futbol. Fa uns dies 
me’n va enviar un meravellós, 
resumeixo una de les frases 
que més em va agradar. No si 
és Jordi és un entrenador 10 
però si sé que és un filòsof del 
futbol. Això em va dir: “Potser 
no has tingut els millors juga-
dors però has fet a les millors 
persones”. “Tancant la porta del 
vestidor, on he anat quan més 
aïllat he estat de l’entorn, mi-
llor m’han anat  les coses”. “Els 
resultats només arriben amb 
feina i jugant i comportant-te 
com una persona cada cop mi-
llor”. 
El dia 13 Jordi comença a Lo-
gronyés.

· Fa uns dies un entrenador 
molt important em va dir: “ 
tens molts enemics“. I jo li 
vaig respondre: “tinc molts 
enemics, és normal perquè 
no pots caure a tothom bé. 
Però també sé que cada ve-
gada tinc més amics“. Este 
entrenador abans era amic 
ara no sé si és enemic. Però 
per mi tots els que estimen el 
futbol ebrenc són amics.
Un amic meu volia fer les 
paus amb un enemic i li 
vaig dir “No ho facis, no val 
la pena, ja li vas donar mol-
tes oportunitats i no les va 
aprofitar”. Només sé que tinc 
enemics i que Michel, últi-
mament, em diu Butanito, 
que era el sobrenom del pe-
riodista José Maria Garcia.
· L’any passat Becerra es va 
quedar a 3a catalana a l’Am-
posta, després del descens, 
pel deure d’ajudar l’equip, 
tot i que tenia ofertes millors 
econòmicament. Aquesta 
campanya ha marcat 14 gols 
i ha donat 14 assistències; a 
la reunió que va mantenir di-
mecres amb el club no el van 
deixar gairebé parlar; ell volia 
seguir però li van dir que no 
el renovaven. Una institu-
ció com este jugador mereix 
sortir per la porta gran. Un 
dels dels jugadors mítics surt 
per la porta del darrere del 
club. Una llàstima.

UE Tivenys, 
l’equip 

dels 
rècords

No tots els dies es compleixen 
100 anys. Tivenys està d’ani-
versari. És un club que em cau 
molt simpàtic perquè fa 20 
anys que és a la quarta cata-
lana duent a terme futbol de 
poble total. En competicions 
oficials va començar el 1977 
i va tenir dues aturades d’un 

total de vuit temporades sense 
competició. Només ha militat i 
tres campanyes a 3 catalana, la 
resta 29 a la darrera categoria i 
és dels equips amb més parti-
cipacions en aquesta categoria, 
només el superen, Benissanet, 
Bot, Campredó i Vilarodona. I 
dels 309 equips de la província 

que han jugat en competicions 
oficials, el Tivenys ocupa el lloc 
71 del rànquing de la província. 
És dels pocs camps que enca-
ra queden de terra, juntament 
amb La Galera, Pinell, Xerta, 
Benissanet i la Fatarella. David 
Montardit ha estat el president 
els darrers anys. Ell sempre diu 

que “un poble sense futbol, no 
té vida”.
Xerta i Tivenys han estat els 
clàssics de la quarta catalana, 
tots dos han celebrat els cent 
anys, un la passada campanya, 
i recentment li va tocar al Ti-
venys.
Mentre aquests equips, amb 

molt d’esforç, sobreviuen 
gairebé 20 clubs han desa-
paregut. Per això és molt llo-
able que Tivenys compleixi 
molts anys més.
I el futur està garantit. Ho 
deixa David i ja hi ha nou 
president i noves energies a 
la directiva.
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BY JOAQUIN CELMA

FLIX LEAGUE

Flix organitza un esdeveniment esportiu històric sota la 
presència d’un miler de persones a La Ventonella

La I Edició de la Flix League 
Ebre Renovables, un torneig 
de Futbol 7 mixt, inclusiu i 
inspirat en els videojocs pio-
ner a les Terres de l’Ebre.
El Camp d’Esports de La Ven-
tonella va arribar a aplegar 
fins a un miler de persones 
que no es van voler perdre 
una iniciativa sense prece-
dents a la població.
Finalment Becerros Team ha 
estat l’equip que va alçar el 
trofeu de campió en una fi-
nal contra Wolverxancos que 
va comptar amb tots els ele-
ments possibles per a cata-
logar-se d’infart. L’encontre 
es va decidir a la tanda de 
‘shootouts’ després de fi-
nalitzar els quaranta minuts 
de joc amb un empat a dos 
gols, robatoris de carta i un 
1 contra 1 més que emoci-
onant decidit aleatòriament 
pel dau.
El torneig, que es va celebrar 
al llarg d’aquest 24 i 25 de 
juny, va tenir la participació 
de vuit equips repartits en 
dos grups i un centenar de 
jugadors i jugadores.

Aquesta gran festa del futbol 
ebrenc també va ser possi-
ble gràcies a diferents ele-
ments com una retransmis-
sió en directe pel canal de 
Twitch de més de cinc hores, 
‘speakers’, sortejos, música, 
assistència de jugadores de 
la Queens League Oysho, 

Horta, un dels clubs histò-
rics de la Terra Alta, torna-
rà tenir futbol la campanya 
propera. I el tret de sortida 
de la nova etapa del club 
serà demà dissabte amb un 
seguit d’actes que s’han or-
ganitzat per l’ocasió. 
La trobada, amb jugadors, 
tècnics i directius que han 
format part de la història del 
futbol al municipi, comen-
çarà a les 12.30 hores a la 
plaça de l’Ajuntament. Des 
d’allí, es visitarà el Casal on 
hi ha una exposició fotogrà-
fica. Sobre les 14.30 hores, 
al Polideportiu, tindrà lloc 
el dinar. Posteriorment, es 
faran els reconeixements 
i també els parlaments i 

Becerros Team es 
proclama campió de la 
I Edició de la Flix League 

Ebre Renovables
en una final d’infart

contra Wolverxancos

arbitratge de la Kings Lea-
gue, Infojobs i diferents re-
coneixements. El directe va 
ser seguit, en ocasions, per 
dues-centes persones.
L’esdeveniment també va 
premiar al millor porter, que 
fou Joan Palazón (Becerros 
Team); al millor jugador re-

velació ‘Improve’ (Sub-21), 
que va ser per a Izan Pros 
(Becerros Team) i a l’MVP del 
torneig, Andreu Guiu (Wol-
verxancos). 
Des de l’organització agraei-
xen la rebuda i asseguren fer 
balanç per tornar amb més 
força l’any vinent.

més tard hi haurà actuaci-
ons musicals en esta jor-
nada festiva que servirà per 
conèixer el nou equip que 
jugarà a Quarta catalana la 
campanya propera. Durant 
la jornada, es presentarà 
també el llibre 101 anys de 
futbol a Horta de Sant Joan.
Tot plegat, una gran festa 
del futbol al municipi, amb 
més de 200 persones con-
vocades. Dilluns vinent, a 
Canal Terres de l’Ebre, a 
Minut 91, es podran veure 
imatges de la jornada i es-
tes seran comentades pels 
convidats, el nou president 
Carles Aguirre, i l’històric 
expresident, Salvador Mira-
lles.   

Tindrà lloc a Amposta: 
Campus Posicional, Atacants i Porters

Del 24 al 28 de juliol (9 a 13 
h), a Amposta, tindrà lloc el 
primer Campus Posicional 
de Futbol i en esta prime-
ra edició serà per a porters 
i atacants, recomanat per a 
davanters, extrems, mitja-
puntes i migcampistes ofen-
sius.
Un Campus Posicional per 
a treballar i perfeccionar les 
habilitats tècniques i tàcti-
ques de les diferents posici-
ons de camp.
Es preveuen entrenaments 
grupals i dinàmics simulant 
situacions similars de joc.
Les places són limitades. El 
preu de la matricula és de  
120 euros, 130 a partir de 
demà. Josep Becerra és el 
director del Campus. Més in-
formació al telefon 652 011 
219. 

El futbol torna a Horta de 
Sant Joan amb una 

jornada multitudinària
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ENSALADILLA RUSSA
CASOLANA

PREPARACIÓ:
Pelem les patates, les tallem a 
daus petits i les deixem en remull 
perquè treguin tot el midó. Men-
trestant, pelem i tallem a daus la 
pastanaga, tallem les mongetes 
i triarem els pèsols. Bullim pri-
mer la patata. Quan faci 3 minuts 
que bulli, hi afegirem la pastana-
ga i la mongeta tendra, i quan ja 
hagi  bullit 2 minuts, hi afegim 
els pèsols. Al cap de 2 minuts 
aturem el foc. Ho deixem tot a 
dins l'olla durant 3 minuts. Des-

prés ho traiem i tallem la coc-
ció amb aigua i glaçons de gel. 
Per fer la maionesa, farem servir 
un ou, sal i l'oli de la llauna de 
tonyina colat. L'anem comple-
tant amb oli d'oliva verge extra. 
Traiem les verdures i les colem, 
ho barregem amb la maionesa. 
Hi afegim la tonyina, les olives 
tallades a dauets, les tàperes i 
ho barregem tot dins un bol. 
Només queda muntar el plat al 
vostre gust. Bon profit!

INGREDIENTS 

• 3 patates red pontiac
• 150 g de mongeta tendra ro-
dona
• 2 pastanagues
• 100 g de pèsols
• 8 olives
• 1 cullerada de tàperes
• 100 g de tonyina amb oli
• 1 ou
• 4 anxoves
• sal
• oli d'oliva verge extra
• pebre negre
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VOLS ANUNCIAR-TE? Aquest és el teu espai privilegiat deAquest és el teu espai privilegiat de PUBLICITAT 977 279 290977 279 290
comercial@mesebre.cat

I M M O B I L I À R I A

AMPOSTA 
Local a l’avinguda La Ràpita 

en lloguer. Superfície 220 
m2. Ideal qualsevol tipus de 
negoci. Dona a dos carrers 

674 55 20 17.
ULLDECONA

 Local en lloguer o venda de 
35m, al Carrer Major. 

977 25 27 27

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. Local 
comercial a l’Avinguda 

Principal. Façana 
envidriada. Totalment 

condicionat. Ideal per a 
qualsevol  activitat de 

cara al públic. 
977 25 27 27

LA SÉNIA 
 LLoguer Pis ideal parelles, 
consta de menjador amb 
sortida balconada, cuina 
independent equipada, 

lavabo amb dutxa 
reformat, habitació doble i 

hab individual.
674 55 20 17.

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil d’aparcar 
a l’estiu.

 977 74 33 99

TREBALL
Empresa de serveis en constant creixement  busca personal

per a treballar a la zona de Terres de l’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN FISIOTERÀPIA
· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN MEDICINA

· GRAU EN INFERMERIA

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL
· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL 

DOMICILI

112

TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

Preu interesant
616 990 931

MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)

POR JUBILACIÓN
Se vende local de 95 
m2, adaptado para 

Bar Restaurante, con 
la documentación en 

regla, en Tortosa.
90.000 €

628 59 14 18

FARMÀCIA RURAL

EN TRASPÀSEN TRASPÀS  
FACTURACIÓ CONSOLIDADA.FACTURACIÓ CONSOLIDADA.

IDEAL COM A PRIMER PROJECTE.IDEAL COM A PRIMER PROJECTE.

capricorn
22/12 al 20/01

Amb Saturn retrò-
grad vius situacions 
repetides i seran 
oportunitats per fer 
les coses d'una altra 
manera. Algú detec-
ta qualitats en tu que 
no tothom veu i t'ho 
farà saber.

aquari
21/01 al 19/02

La tensió Venus/Urà 
pot inclinar a viure 
situacions d'allò més 
intenses en l'àmbit 
amorós/sexual. Vols 
lluir més jove o més 
actual i comences 
per fer un canvi 
d'imatge.

sagitari
23/11 al 21/12

Tornes a tenir 
notícies d'un familiar 
amb qui havies per-
dut el contacte o es-
tàveu distanciats. Si 
tens parella podries 
rebre un bonic regal 
que pot ser simbòlic 
o material.

escorpí
24/10 al 22/11

Saturn retrògrad 
transita per Casa V i 
inclina a viure retro-
baments amb antics 
amors. Si tens fills, 
ja no pots postergar 
algunes responsabi-
litats econòmiques 
amb ells.

balança
24/09 al 23/10

Possibles canvis 
inesperats fan variar 
els plans que tenies 
per l'estiu. A la feina 
l'ambient pot ser 
una mica feixuc i 
hauràs de cercar la 
manera que això no 
t'afecti.

àries
21/03 al 20/04

En l'amor actues 
amb una bona dosi 
d'impaciència. Comp-
te, perquè podries 
vessar-la. Sembla que 
hauràs de millorar 
les teves condicions 
de descans i fer una 
petita inversió.

cranc
22/06 al 23/07

Vius un temps de 
reflexió i no vols 
prendre decisions 
ràpidament. Prepares 
un viatge a un lloc 
relacionat amb el teu 
passat. Estàs pensant 
a invertir o adquirir 
un immoble.

verge
24/08 al 23/09

Si la teva relació 
t'ofega o no et deixa 
ser tu mateix, pots 
començar a allun-
yar-te'n o a cercar 
una altra persona. 
Professionalment, 
voldries trobar un 
soci col·laborador.

taure
21/04 al 21/05

Venus està conjunt a 
Mart i en tensió amb 
Urà. Tot plegat pot 
marcar un moment 
d'inflexió. T'agradi 
o no, algunes coses 
canvien d'arrel i ja no 
tornaran a ser com 
abans.

peixos
20/02 al 20/03

Actues amb 
prudència. El sentit 
de realitat serà un 
bon aliat. L'exercici 
físic et farà sentir-te 
millor. Si tens dubtes 
sentimentals, escriu 
el que sents abans 
de parlar-ne.

lleó
24/07 al 23/08

Un tema econòmic 
que havies aparcat, 
torna a la teva vida 
perquè puguis resol-
dre'l. Si normalment 
estàs molt dedicat 
als altres, ara t'enfo-
ques en tu i les teves 
necessitats.

bessons
21/05 al 21/06

Mercuri està conjunt 
al Sol i amb aquest 
intens aspecte pots 
sentir que has d'ex-
pressar el que vols. 
Et reafirmes i parles 
amb determinació, 
però vigila amb 
l'orgull.

SHAKTI
ORIENTACIÓ 
ESPIRITUAL 

TAROT
Horari: 

Tot el dia

LA VOLUNTAT 

977 71 82 79
ORACIÓ A L’ESPERIT SANT

ESPERIT SANT, Tu que m’aclareixes tot, que 
il·lumines tots els camins perquè jo arribi al meu 

ideal. Tu que em dónes el do diví de perdonar 
i oblidar el mal que em fan i que en tots els 

instants estàs amb mi, jo vull en aquest curt 
diàleg agrair-te per tot i confirmar una vegada 

més que mai més em vull separar de tu, per major 
que sigui la il·lusió material. Desitjo estar amb tu 
i tots els meus estimats en la gràcia perpetua. 
Gràcies per la teva misericòrdia vers a mi i els 

meus. (la persona haurà de resar aquesta oració 
tres dies seguits sense dir l’encàrrec, dintre de 

tres dies serà aconseguida la gràcia per més 
difícil que sigui). A.C.  

ROQUETES
ES LLOGA

PERRUQUERIA 
TOTALMENT EQUIPADA I 
LLESTA PER COMENÇAR 

A TREBALLAR,
SENSE HAVER DE FER 

CAP INVERSIÓ

645 888 266

PER JUBILACIÓ
ES VENEN 

PRODUCTES DE 
PERRUQUERIA

A MEITAT 
DE PREU

 645 888 266

VOLS 
ANUNCIAR-TE?

Aquest és el teu espai 

privilegiat de

PUBLICITAT
977 279 290

comercial@mesebre.cat

VENC FINCA
DE REGADIU

2 HECTÀREES AMB 
AVELLANES CASETA 

PER RESTAURAR
AIGUA POTABLE

TERME DE CORBERA 
D'EBRE

626 012 155
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Marina Lanckmans: Traductora i especialista en tecnologies de la traducció XAVI BERTOMEU
“TENIM PER DAVANT 15 DIES DE JAZZ I D’ACTIVITATS 
A TORTOSA, I LA RECOMANACIÓ ÉS QUE EL PÚBLIC
NO ES PERDI RES”

La Mostra de Jazz de 
Tortosa, un dels festivals 

més longeus d’Europa, 
arriba a la seva trentena 
edició.

Xavi Bertomeu és el director 
de la mostra i explica les prin-
cipals novetats de l’edició que 
comença avui, en aquesta en-
trevista en exclusiva per al Di-
ari Més Ebre.

La Mostra de Jazz de Torto-
sa són quinze dies de músi-
ca, molta música, però no 
només això, no?
Així és. La mostra té tres ele-
ments fonamentals que són el 
nucli del festival: 3 actuacions 
importants d’artistes interna-
cional; més de trenta actuaci-
ons de gent jove i de projec-
tes de jazz joves dels països 
catalans, i tot això, combinat 
amb les Jornades de la Cuina 
Cajun, que és una cuina ori-
ginària d’Orleans, al delta del 
Mississipí i donat que estem 
al delta de l’Ebre, trobem un 
gran paral·lelisme amb no-
saltres. Som la única mostra 
d’Europa en la que es produ-
eix aquest fet, com un atrac-
tiu més de la mostra, ja que 
aquesta cuina va totalment 
lligada amb el jazz.

El fet de tractar-se del tren-
tè aniversari, aquesta xi-
fra tan rodona convertirà 
aquesta edició en la més es-
pecial?
Doncs sí. A més, hem volgut 
jugar amb el número 3, i tot el 
que s’hi relaciona forma part 
de la mostra d’una forma evi-
dent. Hi haurà 3 exposicions, 
trenta-sis concerts, tres caps 
de cartell importants... Hem 
volgut jugar amb aquesta “co-
nya” i amb el trentè aniversari. 
Fins ara, en 30 anys, hem or-
ganitzat 600 concerts, 50 dels 
quals de caire internacional. 
Això dona un bagatge molt 
significatiu per a una mostra 
de jazz totalment consolida-
da.

Desgranem els tres aspectes 
que comentaves. Comen-
cem per les tres exposicions.

Sí, es tracta de tres exposicions 
fotogràfiques. Dues es cele-
bren en el marc del Campus de 
la URV de les Terres de l’Ebre. 
La primera es diu “Mirades cre-
atives” i són fotografies que 
resumeixen aquests 30 anys. 
El Rafael Ricote, un referent a 
les Terres de l’Ebre a nivell de 
fotografia, és qui la comissaria. 
Coincideix amb una exposi-
ció més petita dins el mateix 
marc, que és la dels premis 
de fotografia d’aquest any de 
la Mostra de Jazz, basades en 
l’edició anterior. La tercera es 
fa a la Biblioteca Marcel·lí Do-

mingo i es titula “Emocions del 
jazz” de Batiste Pla, basada en 
l’exaltació que es crea entre 
la fotografia i el jazz des de 
fa uns anys. A la inauguració 
de la mostra es proposa una 
performance en col·laboració 
amb el festival Deltebre Dan-
sa, una fusió entre jazz i dansa 
contemporània amb el ballarí 
Roberto Olivan i jo mateix a la 
bateria i percussió.

Comentaves que també hi 
haurà 3 caps de cartell molt 
importants a nivell interna-
cional. Quins seran?

Doncs comencem, avui di-
vendres, amb Ignasi Terraza 
Trio, que ve a presentar un 
treball molt maco que ha fet, 
que es diu “En la orilla del 
mundo” amb Pepa Niebla & 
Ignasi Terraza Trio. A l’Ignasi 
li farem un homenatge, per-
què en aquests 30 anys ha 
sigut l’artista amb més re-
coneixement i que ha estat 
més cops a la mostra de jazz, 
actuant fins a 11 cops. L’hem 
vist néixer i créixer, professio-
nalment parlant, dins el món 
del jazz.
El segon artista actuarà di-
lluns 3 de juliol i és Al Di Me-
ola, un músic importantíssim 
dins el món del jazz i de la 
guitarra, que a més, compleix 
un dels nostres objectiu: por-
tar algun artista de renom que 
encara no hagi estat mai a la 
mostra. En aquest cas serà Al 
Di Meola.
I dimarts 11 de juliol tindrem 
a Yellowjackets, un grup mí-
tic dins el món del jazz fusió, 
el primer grup de caire inter-
nacional que vam tenir a la 
mostra de jazz, a la desena 
edició. Vam creure que vint 
anys després, aprofitant que 
tots els membres del grup 
estan en plena forma, estaria 
molt bé tornar-los a convidar.

Altres grups, noms, forma-
cions...

Tenim 35 concerts i actua-
cions previstes, incloses al-
gunes sessions de Dj. Són 
molts els noms que integren 
la nostra programació i més 
que destacar-ne alguns, jo 
diria que la gent no se’n pot 
perdre cap. Ara bé, si n’he 
de destacar algun, serà molt 
emotiu el concert de clo-
enda que farà la Tortosa Big 
Band al Teatre Auditori Felip 
Pedrell el 15 de juliol, per-
què són els músics de casa. 
A la pàgina web hi ha tota la 
programació detallada, amb 
totes les propostes perquè 
tothom pugui escollir la que 
més li agradi.

L’altre gran atractiu de la 
Mostra i que hi casa perfec-
tament, són les Jornades de 
la Cuina Cajún. Què en pots 
explicar?
Fa una vintena d’edicions que 
el Gremi de Restauradors or-
ganitza aquestes jornades. Hi 
participen 18 establiments i 
cadascú adapta els seus me-
nús i les seves especialitats 
a aquest tipus de cuina. La 
cuina cajun i la nostra no són 
tan diferents i de fet, tenen 
un cert paral·lelisme perquè 
utilitza els mateixos ingre-
dients que nosaltres: arròs, 
carns, peix, aus... una barre-
ja entre la cuina criolla amb 
tocs afrancesats, però molt 
més especiada, amb gust pels 
picants. A més, el Forn de la 
Canonja comptarà amb un 
convidat molt especial, el xef 
Charles G., de Nova Orleans, 
que prepararà un sopar es-
pecial cajun de cuina criolla 
tradicional de Louisiana. Tot, 
naturalment, acompanyat de 
música de Louisiana. Pensem 
que serà una activitat molt 
especial que es farà el dijous 
13 de juliol.
Per aconseguir les entrades 
als concerts que es porta-
ran a terme al Teatre Auditori 
Felip Pedrell de Tortosa, cal 
fer-ho a través de la pàgina 
web jazztortosa.com i la res-
ta de concerts i actuacions 
són a peu de carrer i en esta-
bliments de restauració i s’hi 
pot afegir tothom qui vulgui.


